
Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

R

2017 50 000 2017 -50 000 

R

2017 30 000 2017 -30 000 

R

2017 220 000 2017 -220 000 

2017 -1 900 000 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

Budowa dróg rowerowych - Upowszechnienie 

komunikacji rowerowej,

zapewnienie każdemu chętnemu warunków do 

poruszania się rowerem w dogodnych

warunkach środowiska miejskiego

Realizacja zadania możliwa pomimo zmniejszenia 

kwoty. 

4 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Realizacja  Programu „Leczenie 

niepłodności metodą 

zapłodnienia pozaustrojowego 

dla mieszkańców miasta 

Poznania w latach 2017-2020”.

Program zapewnia możliwość skorzystania z procedury 

zapłodnienia pozaustrojowego i metod wspomaganego 

rozrodu parom, u których stwierdzono niepłodność, a inne 

możliwości terapeutyczne nie istnieją lub zostały już 

wykorzystane. Program obejmuje dofinansowanie do 

wysokości 100% kosztów (łącznie nie więcej niż 5000 zł) co 

najmniej jednej i nie więcej niż trzech procedur zapłodnienia 

pozaustrojowego pod warunkiem, że poprzednia 

dofinansowana procedura nie była skuteczna czyli nie urodziło 

się w jej wyniku dziecko lub dofinansowanie do wysokości 

100% kosztów (łącznie nie więcej niż 2000 zł) co najmniej 

jednej i nie więcej niż trzech procedur dawstwa zarodka (tzw. 

adopcji zarodka) pod warunkiem, że poprzednie 

dofinansowane procedury nie były skuteczne ( nie urodziło się 

w jej wyniku dziecko). Przyjęcie programu jest możliwe, 

ponieważ Rada Miasta Poznania przyjęła dokument „Polityka 

Prorodzinna dla Miasta Poznania na lata 2016-2020”, w którym 

określono

główne kierunki polityki prorodzinnej dla Miasta 

Poznania.\\nZgodnie z przyjętym dokumentem w latach 

2016-2020 w Poznaniu polityka prorodzinna realizowana 

będzie poprzez wdrożenie działań w następujących 

obszarach: promocja i informacja; opieka nad dziećmi; 

profilaktyka zdrowotna i społeczna; wsparcie finansowe; 

kultura, sport i edukacja; infrastruktura i mieszkalnictwo. 

Wśród działań Miasta w wyżej wymienionych obszarach

 wskazano na zaprojektowanie i realizację programów 

prozdrowotnych wspierających rodzinę w zakresie 

Z uwagi na: 1/ zakończenie realizacji Narodowego Programu 

Leczenia Niepłodności Metodą Zapłodnienia 

Pozaustrojowego na lata 2013 – 2016 i niemożność 

kontynuowania Programu na lata 2016-2019, 2/ wysokie 

koszty tych procedur na rynku komercyjnych usług 

zdrowotnych, które uniemożliwiają uzyskanie dostępu do 

metody In vitro  dla większości dotkniętych tym problemem 

pacjentów, 3/ rosnącą skalę problemu na terenie naszego 

Miasta, uzasadnione  jest podjęcie działań mających na celu 

wyrównanie dostępu wszystkim mieszkańcom Poznania do 

usług medycznych w zakresie leczenia niepłodności i 

wsparcie niepłodnych par dofinansowaniem do zabiegu 

zapłodnienia pozaustrojowego lub dawstwa zarodka. 

2017 1 900 000 Beata Urbańska 1

Przygotowywane przez Gabinet Prezydenta 

materiały informacyjne i prasowe z mojego punktu 

widzenia w tym roku były wystarczające, a czasami 

wręcz nawet zupełnie zbędne (czego przykładem 

było między innymi szereg wpisów na stronie 

poznan.pl promujących Prezydenta Miasta, które nie 

miały odpowiedniego poziomu obiektywizmu). W 

związku z tym jakikolwiek wzrost wydatków na punkt 

03 pozycji PRD/B/002 nie uważam za uzasadniony, a 

zapisana w budżecie kwota (akurat 225 000 złotych 

wyższa od tegorocznej) dokładnie pozwoli zaspokoić 

najpilniejszą potrzebę, wnioskowaną już od lat przez 

Teatr Animacji.

3 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Mobilna widownia Teatru 

Animacji

Zapewnienie w budżecie miasta pieniędzy na mobilną 

widownię dla Sali Witrażowej Teatru Animacji (1 zestaw: 

trybuny teleskopowe, rozkładane ręcznie fotele tapicerowane)

Nowa, zdecydowanie bardziej dostosowana do 

zabytkowego wnętrza Sali Witrażowej mobilna widownia 

jest niezbędna nie tylko do poprawy bezpieczeństwa, ale 

także do profesjonalnej obsługi spektakli oraz do 

podniesienia warunków odbioru przez widzów. Jej montaż 

nie wymaga ingerencji w mury, a jednocześnie pozwala na 

jej dowolne usytuowanie zgodnie z zamysłem artystycznym 

reżysera.

Mateusz 

Rozmiarek

1 PRD/B/002 - Działalność 

konsultacyjno - 

informacyjna

Punkt 03. Przygotowywanie materiałów informacyjnych i

prasowych, wzrost wydatków w przyszłorocznym 

budżecie miasta o 225 000 złotych w stosunku do roku 

bieżącego.

Wydatki na organizację imprez promocyjnych 

wzrastają w nadchodzącym budżecie na 2017 rok w 

stosunku do roku aktualnego z 438 5000 zł do kwoty 

755 000 zł. Wzrost wydatków o tak sporą kwotę nie 

wydaje się być uzasadniony. Nic się nie stanie, gdy 

miasto na przykład zrezygnuje z wysłania swoich 

urzędników do Chin i nie weźmie udziału w targach 

"Hi-Tech Fair Shenzen" (za 20 000 złotych) czy też 

zrezygnuje z udziału w targach gier komputerowych 

w Kolonii, na które zaplanowano 25 000 złotych.

2 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Usunięcie barierek grodzących 

drogę na przystanek 

tramwajowy PST Słowiańska 

oraz budowa chodnika 

Celem poprawki jest zapewnienie w budżecie miasta pieniędzy 

na usunięcie barierek grodzących drogę na przystanek 

tramwajowy PST Słowiańska oraz budowę chodnika (zgodnie z 

wydeptaną ścieżką) na działce oznaczonej geodezyjnie: obręb 

Winiary (52), arkusz 34, działka 1/22.

Wiosną 2016 roku szereg stowarzyszeń działających na 

terenie miasta Poznania przeprowadziło zbiórkę podpisów 

pod projektem likwidacji barierek grodzących drogę na 

przystanek tramwajowy PST. W tydzień zebrano kilkaset 

podpisów, w tym kilku radnych, m.in. Klaudii Strzeleckiej, 

Haliny Owsiannej, Zbyszko Górnego i mój. Z tego przejścia 

korzystają nie tylko studenci (ze względu na bliskie 

położenie akademików), ale także szereg mieszkańców 

poznańskich Winograd. Problem do dziś dnia nie został 

rozwiązany, choć podpisy składano do Prezydenta Miasta 

Poznania wiosną. Apeluję o zapewnienie de facto 

symbolicznych środków na usunięcie absurdu, jakim są 

barierki, a także na budowę chodnika zgodnie z wydeptaną 

ścieżką. 

Mateusz 

Rozmiarek

1 OI/B/001 - Wspieranie 

inwestorów oraz 

promowanie oferty 

inwestycyjnej Miasta

Punkt 01. Organizacja imprez promocyjnych, na które 

zaplanowano wzrost wydatków w stosunku do roku 

bieżącego o ponad 70%.

„Poznań przyjazny pszczołom” Opracowanie i przyjęcie przez Radę Miasta Programu, który 

umożliwi podejmowanie długofalowych działań na rzecz 

poprawy warunków życia pszczołowatych w Poznaniu poprzez: 

1) tworzenie miejsc przyjaznych pszczołom, 2) sadzenie roślin 

przyjaznych pszczołowatym, 3) zakładanie domków dla pszczół, 

4) bomby nasienne jako sposób na zazielenienie i ukwiecenie 

nieużytków oraz 5) pszczeli wolontariat. 

Program powinien również wzmacniać świadomość społeczną 

w zakresie relacji pomiędzy pszczołowatymi, a 

bioróżnorodnością.

„Jeśli wyginą pszczoły, człowiekowi zostaną cztery lata 

istnienia”- te słowa przypisuje się człowiekowi zaliczanemu 

do ludzi wszech czasów Albertowi Einsteinowi. 

Wprawdzie trudno wskazać źródło historyczne 

potwierdzające to, że omawiane twierdzenie pochodzi od 

Alberta Einsteina, to co do jednego naukowcy są zgodni: 

wyginięcie owadów spowodowałoby zagładę roślin 

owadopylnych, stanowiących 80 % wszystkich gatunków 

zielonych. Nie byłoby traw, zbóż, owoców, warzyw; czyli 

podstawowego pokarmu zwierząt i ludzi. Skutkiem byłaby 

koszmarna klęska głodu i koniec ludzkości. Od połowy lat 90. 

pszczelarze alarmują o masowym wymieraniem rojów 

pszczelich, wskutek utraty zdolności powrotu do gniazda. 

Uważam, że jako Miasto powinniśmy zrobić coś 

pożytecznego dla pszczół i zgodnie z naszymi możliwościami 

zapobiegać ich ginięciu, nawet tu w Poznaniu. Poznański 

balkon, rabatka przy domu, ogród, trawnik, parki i zieleńce  

– to miejsca, w których możesz posadzić rośliny lubiane 

przez pszczoły i zapewnić pszczołom dobre warunki życia.

Beata Urbańska

Poprawki złożone do projektu budżetu na 2017 rok oraz do WPF
Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

1 PRD/B/004 - Promowanie 

oraz koordynowanie 

budowania wizerunku 

Miasta

Program "Poznań przyjazny pszczołom" to nowy element 

promowania oraz budowania wizerunku Miasta. 

Położenie nacisku na przyrodę w mieście wpisuje się w 

program "Ekologiczny Poznań".

Realizacja zadania możliwa mimo drobnego 

poszerzenia zadania.

1 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

R
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 700 000 2017 -700 000 

R

2017 3 500 000 2017 -3 500 000 

R

2017 460 000 2017 -460 000 Promowanie miasta poprzez aktywność ruchową 

najmłodszych poznaniaków. Nowoczesny plac zabaw 

w Parku Tysiąclecia doskonale komponuje się z 

klimatem sportowej Malty.

7 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Park Tysiąclecia - nowy plac 

zabaw.

Budowa nowego placu zabaw w miejscu istniejącego. Nowy 

plac zabaw - miejsce intensywnej zabawy oraz ćwiczeń dla 

dzieci i młodzieży, w którym promujemy aktywność ruchową 

odpowiednią do wieku i sprawności fizycznej.

Przy Malcie od strony ulicy Warszawskiej jest Park 

Tysiąclecia. Park jest zadbany, a rodzice z dziećmi lubią tu 

spacerować. Niestety, istniejący w Parku plac zabaw jest 

mały, zniszczony i stary.  Park kończy w tym roku 50 lat. 

Nowy plac zabaw to najlepszy prezent na pięćdziesiąte 

urodziny. W poprzednich latach powstała w Parku siłownia 

dla seniorów oraz odtworzono „miasteczko rowerowe”. 

Duży kompleks zabawowo-sportowy dopełni inwestycję i 

sprawi, że będzie to przestrzeń przyjazna mieszkańcom we 

wszystkich grupach wiekowych. Park, w którym promujemy 

aktywność ruchową odpowiednią do wieku i sprawności 

fizycznej doskonale komponuje się z klimatem sportowej 

Malty.

Beata Urbańska 1 PRD/B/004 - Promowanie 

oraz koordynowanie 

budowania wizerunku 

Miasta

PRD/B/004 Promowanie oraz koordynowanie budowania 

wizerunku Miasta

02 Tworzenie i realizacja kampanii promocyjnych i 

reklamowych

Realizacja zadania możliwa przy pomniejszonej 

kwocie.

6 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Rondo Śródka - PIESI górą. 

Dostosowanie przejścia 

podziemnego Rondo Śródka dla 

osób niepełnosprawnych, osób 

starszych oraz matek z dziećmi 

w wózkach - możliwość 

korzystania przez pieszych z 

dotychczasowego przejścia 

podziemnego przy 

jednoczesnym powstaniu 

przejść naziemnych na całym 

Rondzie Śródka. (projekt 

przedłożony przez ZDM,  

koncepcja pozytywnie 

zaopiniowana przez radę 

osiedla OSTRÓW TUMSKI-

ŚRÓDKA-ZAWADY-

KOMANDORIA) 

W roku 2016 opracowano koncepcję przejść dla pieszych na 

Rondzie Śródka. Koncepcja została zaakceptowana przez radę 

osiedla. Zgodnie z uchwałą rady osiedla i zaakceptowaną przez 

radę koncepcją wnoszę o przebudowę Ronda Śródka z 

wariantu 2A, z możliwością korzystania z przejścia 

podziemnego, uzupełnionego o przebudowę schodów S5 z 

wariantu B w kierunku Komandorii i zachowania wyjść na 

przystanki w ul. Warszawskiej. 

Rondo Śródka to jeden z najważniejszych węzłów 

przesiadkowych w mieście Poznaniu,  aktualnie niestety 

również jedno z najbardziej niebezpiecznych miejsc i jedyne 

z przejściem podziemnym. 

Przejście podziemne zaprojektowano wyjątkowo 

nieprzyjaźnie dla osób niepełnosprawnych, osób starszych 

oraz matek z dziećmi w wózkach. Wymienione grupy osób 

na dzień dzisiejszy są wykluczone z korzystania z przejść 

podziemnych przy Rondzie Śródka, a alternatywnych 

naziemnych przejść nie ma.

W ostatnim czasie przejście częściowo dostosowano do 

potrzeb rowerzystów instalując żółte rynny. Niestety, rynny 

nie zostały zainstalowane na wszystkich przejściach, co 

utrudnia przejście również rowerzystom. 

Na dzień dzisiejszy przejście podziemne na Rondzie Śródka 

pozostaje niedostępne dla  osób niepełnosprawnych, osób 

starszych, często niedołężnych oraz matek z dziećmi  w 

wózkach.  

Beata Urbańska 1 ZDM/B/001 - Zarządzanie 

drogami publicznymi oraz 

wewnętrznymi

ZDM/B/001 Zarządzanie drogami publicznymi oraz 

wewnętrznymi

13 Utrzymanie urządzeń bezpieczeństwa ruchu -  

utrzymanie sygnalizacji i ITS 

Realizacja zadania możliwa mimo zmniejszenia 

kwoty.

5 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Ładnie mówię, prosto chodzę. 

Logopedia i gimnastyka 

korekcyjna w poznańskich 

przedszkolach samorządowych.

Kontynuacja zadania realizowanego w roku 2016. Profilaktyka i 

terapia logopedyczna oraz gimnastyka korekcyjno – 

kompensacyjna jako zajęcia dodatkowe w przedszkolach 

opłacane przez Miasto skierowane do wszystkich grup 

wiekowych

Projekt skierowany jest do dzieci we wszystkich grupach 

wiekowych. Ważne jest, żeby od najmłodszych lat położyć 

nacisk na profilaktykę.

Zajęcia dodatkowe z logopedii oraz gimnastyki korekcyjnej 

przeznaczone wyłącznie dla dzieci najstarszych, objętych 

obowiązkowym rocznym przygotowaniem przedszkolnym sa 

niewystarczające. Ograniczenie godzinowe tj. po 1 godzinie 

gimnastyki korekcyjnej oraz logopedii powoduje, że nie 

wszystkie dzieci mają możliwość korzystania z zajęć. 

Wychodząc naprzeciw potrzebom rozwojowym dziecka 

proponuję programem profilaktyki i terapii logopedycznej 

oraz gimnastyki korekcyjno – kompensacyjnej objąć 

wszystkie przedszkolne grupy wiekowe. Ważne jest, żeby od 

początku dzieci uczyły się poprawnej wymowy, jak również 

kształtowały prawidłową postawę ciała.

Beata Urbańska 1 ZTM/P/004 - Poznański 

System Rowerów 

Publicznych

Poznański System Rowerów Publicznych
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 2 000 000 2017 -2 000 000 

R

2017 2 000 000 2017 -2 000 000 

R

2017 3 000 000 2017 -3 000 000 

R

2017 1 500 000 2017 -1 500 000 

2017 500 000 2017 -500 000 

R

2017 2 000 000 2017 2 000 000 

R

2017 100 000 2017 -100 000 

R

2017 600 000 2017 -600 000 

R

2017 70 000 2017 -70 000 będzie ono przebudowywane wraz z przebudową 

ronda Rataje

27 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Poprawa detekcji tramwajów 

na światłach ul. 28 Czerwca/św. 

Trójcy (wjazd na pętlę Dębiec)

Przebudowa sygnalizacji świetlnej (od strony ul. Hetmańskiej) Tramwaje wjeżdżające na pętlę nie są wykrywane w 

odpowiedniej odległości, są zmuszone do zatrzymania przed 

sygnalizacją. Należy zmienić lokalizację detekcji.

Tomasz 

Wierzbicki

1 ZDM/P/058 - Usprawnienie 

transportu publicznego

P4 06 - modernizacja świateł na skrzyżowaniu 

Zamenhoffa/Piłsudskiego

Można wykonać w mniejszym zakresie26 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa  boiska piłkarskiego 

przy ul. Buczka/Kołłątaja

Budowa  boiska piłkarskiego ze sztucznej nawierzchni (typu 

orlik)

Na terenie sportowo-rekreacyjnym przy ul. Buczka jest 

boisko piłkarskie o trawiastej nawierzchni, która jest mocno 

zniszczona. Ok. 10 lat temu powstały boiska do siatkówki, 

koszykówki i plac zabaw. Rada Osiedla nie posiada tak 

dużych środków na realizację boiska piłkarskiego. Na osiedlu 

nie ma obiektu typu "orlik", na którym młodzież mogłaby 

trenować grę w piłkę nożną.

Tomasz 

Wierzbicki

1 ZDM/P/070 - Przebudowa 

wiaduktu w ciągu ul. 

Kurlandzkiej

Przebudowa wiaduktu

można wykonać w mniejszym zakresie25 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kampania informacyjna przed 

wprowadzeniem strefy 

Tempo30 (etap II, III, IV)

Kampania informacyjna przed wprowadzeniem strefy Tempo30 

(etap II, III, IV) - broszura informacyjna, spot

Należy przeprowadzić rzetelną kampanię informacyjną dla 

mieszkańcow (przede wszystkim Starego Miasta) i 

przedsiębiorców o planowanych zmianach oraz przedstawić 

korzyści płynące z podejmowanych działań 

Tomasz 

Wierzbicki

1 PALM/P/004 - Palmiarnia 

Poznańska - modernizacje

remont ogrodzenia

Środki należy po części przeznaczyć na poprawę 

bezpieczeństwa oraz komfortu pieszych i 

rowerzystów

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Wzrost sprzedaży majątku (obiekt przy ul. Szkolnej)24 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Most Dworcowy - budowa 

przejścia dla pieszych przez 

północną jezdnię oraz budowa 

drogi rowerowej po północnej 

stronie (wraz z remontem 

części dla pieszych)

Przejście dla pieszych przez północną jezdnię, remont kapy na 

moście Dworcowym (północnym) wraz z wyznaczeniem drogi 

rowerowej, remont części dla pieszych

Obecnie funkcjonuje przejście jedynie przez południową 

jezdnię oraz torowisko tramwajowe. Wykonanie przejścia 

przez północną jezdnię w sposób znaczący uprościłoby trasę 

podróżnym od dworca do centrum miasta (przez ul. 

Towarową lub Powstańców Wlkp.) oraz skróciło trase z 

przystanku na dworzec autobusowy (poprzez schody przy 

moście na ul. Składową). Ponadto można na szerokim 

chodniku wyznaczyć drogę dla rowerów ("dziura" w 

infrastrukturze rowerowej między ul. Roosevelta a ul. Matyi) 

wraz z remontem części dla pieszych, która jest w złym 

stanie technicznym.

Tomasz 

Wierzbicki

1

17 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa ulicy Bocianiej na 

Sołaczu.

Ulica wymaga wykonania odwodnienia i położenia na istniejącą 

drogę gruntową nawierzchni asfaltowej.

 Przez lata nawożony materiał pofrezowy, wyniósł 

nawierzchnię drogi gruntowej ponad przylegające posesje. 

Po każdej większej ulewie do piwnic i garaży przedostaje się 

woda.

Halina 

Owsianna

Zadanie nie zostanie zrealizowane w przedstawionej 

kwocie.

1 KPRM/P/030 - Wartostrada 

- poznański ciąg pieszo - 

rowerowy

Wykonanie odwodnienia drogi gruntowej, wykonanie 

studni odwadniającej, położenie nawierzchni asfaltowej.

Z uwagi na nadmiar zaplanowanych zadań 

związanych z pracami remontowymi zadanie w tej 

wysokości nie zostanie zrealizowane.

16 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa ulic i chodników na 

Starych Winogradach z 

uwzględnieniem opinii Plastyka 

Miejskiego o wprowadzeniu 

zieleni w pasach drogowych.

Zakres zadania dotyczy:

- remontu chodnika w ul. Zagonowej z założeniem 

zlikwidowania zdewastowanych miejsc parkingowych po 

stronie zachodniej oraz wprowadzenie w to miejsce pasa 

niskiej zieleni -  krzewy- z uwagi na zagęszczoną  infrastrukturę 

podziemną,

- remontu chodnika w ul. Przełajowej, przy dwóch szkołach

- położenie nowej nawierzchni asfaltowej na ul. Owsianej, 

przelotowej która stanowi łącznik trasy samochodowej i 

rowerowej z ul. Słowiańską i Winogrady. 

Rada osiedla nie posiada takich środków w swoim budżecie. Halina 

Owsianna

1 ZTM/P/002 - Odnowa 

infrastruktury torowo-

sieciowej

Potrzebny pilny remont zgłaszany przez rowerzystów i 

pieszych. Zdewastowane chodniki zagrażają 

bezpieczeństwu mieszkańców.

ZDM realizuje politykę Prezydenta Miasta nierzadko 

wrogą mieszkańcom. Uważam, że to mieszkańcy 

powinni decydować o kierunkach zmian drogowych.

13 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Cofnięcie zmian drogowych 

przeprowadzonych za 

Prezydentury J. Jaśkowiaka 

według wskazań mieszkańców 

w ogólnomiejskim referendum.

Wszystkie zmiany dotyczące strefy tempo 30, likwidacji 

parkingów, buspasy, drogi rowerowe, które nie dostaną 

akceptacji w ogólnomiejskim referendum powinny zostać 

zlikwidowane.

Wiele zmian jest wprowadzanych wbrew negatywnym 

wynikom konsultacji. Na wiele zmian drogowych nie ma 

przyzwolenia mieszkańców. Uważam, że wszystkie zmiany 

należy poddać ogólnomiejskiemu referendum. Te które nie 

uzyskają akceptacji Poznaniaków należy cofnąć.

Michał Grześ 1 ZDM/P/006 - Nabycie 

gruntów objętych 

miejscowymi planami 

zagospodarowania 

przestrzennego

Ograniczenie nabycia gruntów do niezbędnego minimum.

Oszczędne gospodarowanie, nie zatrudnianie firm 

zewnętrznych do prac urzędniczych, nie przepłacanie 

za niepotrzebne projekty.

11 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont nawierzchni jezdni i 

chodników ulicy Michałowo na 

Szczepankowie

Budowa nowych chodników, remont zniszczonych, nowa 

nawierzchni jezdni.

Zniszczone chodniki, zniszczona  jezdnia, brak chodników 

obniża bezpieczeństwo mieszkańców i rowerzystów.

Michał Grześ 1 ZZM/B/001 - Utrzymanie 

terenów zieleni i 

zadrzewień

Zarząd Zieleni Miejskiej znacznie, nieuzasadnienie, w 

ostatnim okresie zwiększył koszty swojego 

funkcjonowania. Jeżeli ZZM będzie tak jak przed dwoma 

laty oszczędnie gospodarował pieniędzmi to, to co 

pozostanie wystarczy.

ZTM/K/000 - Zadanie 

pośrednie

Ograniczenie wydatków pośrednich poprzez zawieranie 

bardziej korzystnych umów.

Zmniejszenie o około 10% to granica błędu, która 

przy dobrym zarządzaniu bedzie niewidoczna. 

9 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont ulicy Chartowo Remont chodników Zniszczone chodniki są niebezpieczne dla pieszych i 

rowerzystów

Michał Grześ 1

R
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 300 000 2017 -300 000 

R

2017 80 000 2017 -80 000 

R

2017 1 000 000 2017 -1 000 000 

R

2017 2 000 000 2017 2 000 000 

R

2017 2 000 000 2017 2 000 000 

R

2017 500 000 2017 -500 000 

R

2017 50 000 2017 50 000 

R

2017 100 000 2017 100 000 

R

2017 800 000 2017 800 000 W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

37 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Piątkowo i Winogrady: Zielony 

tunel PST - zaprojektowanie i 

obsadzenie interesującą 

wizualnie zielenią korytarza PST 

od przystanku Sobieskiego aż 

do wiaduktu za przystankiem 

Słowiańska

Zielony tunel PST - zaprojektowanie i obsadzenie interesującą 

wizualnie zielenią korytarza PST od przystanku Sobieskiego aż 

do wiaduktu za przystankiem Słowiańska

Skarpy PST są naturalnym miejscem na zainstalowanie 

ciekawej zieleni na miarę XXI wieku, i stworzenie czegoś na 

poznańską miarę wiszących ogrodów Babilonu.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

36 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Piątkowo: Dofinansowanie 

stworzenia pełnego kompleksu 

sportowo-rekreacyjnego na os. 

S. Batorego, w tym 

zawierającego siłownię 

zewnętrzną, miejsce do gry w 

koszykówkę, plac zabaw dla 

dzieci i górkę saneczkową

Dofinansowanie stworzenia pełnego kompleksu sportowo-

rekreacyjnego na os. S. Batorego, w tym zawierającego 

siłownię zewnętrzną, miejsce do gry w koszykówkę, plac zabaw 

dla dzieci i górkę saneczkową

Należy dbać o rekreację mieszkańców Piątkowa. Michał 

Boruczkowski

1

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to 40 mln 

zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

35 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Piątkowo: Wybudowanie 

skweru (miniparku) na terenie 

przy przystanku autobusowym 

Os. Marysieńki I przy ul. 

Stróżyńskiego / ul. 

Wilanowskiej z ogrodzeniem i 

małą architekturą (po stronie 

Os. Marysieńki)

Wybudowanie skweru (miniparku) na terenie przy przystanku 

autobusowym Os. Marysieńki I przy ul. Stróżyńskiego / ul. 

Wilanowskiej z ogrodzeniem i małą architekturą (po stronie Os. 

Marysieńki)

Ze względu na dotychczas brak zagospodarowania terenu, 

warto nadać mu estetyczny kształt.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

wpływy z miejsc postojowych pochłaniane w coraz 

większej części przez koszty zarządzania nim, poza 

tym ubyło miejsc postojowych w związku z 

reorganizacją ruchu w centrum i wszystko wskazuje 

że będzie ich nadal ubywać

34 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont ul. Bocianiej I etap Podjęcie natychmiastowych działań służących uchronieniu 

domów mieszkańców przed zalewaniem.

Stan ulicy Bocianiej wskazuje że niezbędne jest podjęcie 

natychmiastowych działań służących uchronieniu domów 

mieszkańców przed zalewaniem.

Artur Różański 1 ZDM/B/002 - Zarządzanie 

miejscami postojowymi w 

mieście

zmniejszenie kosztów zarządzania miejscami 

postojowymi

plan roku 2016 wynosił 14 600 000 zł, prezydent 

Jaśkowiak stwierdził że w związku programem 500+ 

znacząco zwiększa się ilość rejestrowanych 

samochodów w związku z tym opierając się na jego 

słowach można założyć znaczące zwiększenie 

wpływów w roku 2017

33 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa odcinka ul. Rubież na 

odcinku od ronda do ul. Juranda

odcinek długości 435 m ulica prowadzi do coraz intensywniej wykorzystywanych 

nieruchomości w tym do PPNT

Artur Różański 1 Dział 600 - Transport i 

łączność,

paragraf 0420 - Wpływy z 

opłaty komunikacyjnej

zwiększenie dochodów za wydanie dowodów 

rejestracyjnych i innych w tym dziale w stosunku do planu 

2017 o około 14 %

Środki ze sprzedaży nieruchomości należy w 

większości przeznaczyć na zadania inwestycyjne 

poprawiających komfort życia mieszkańców.

31 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa trzech ulic lokalnych na 

terenie Osiedla Starołęka-

Minikowo-Marlewo

Wybudowanie chodników i jezdni na trzech ulicach lokalnych 

na terenie Marlewa lub Osiedla Pawła Strzeleckiego 

wytypowanych przez Radę Osiedla Starołęka-Minikowo-

Marlewo.

Na terenie Osiedla Starołęka-Minikowo-Marlewo jest 

bardzo dużo dróg gruntowych. Po każdym deszczu tworzą 

się na nich duże kałuże. Poznaniacy muszą chodzić w błocie 

a kierowcy drżeć o zawieszenie swoich samochodów 

pokonujących liczne zagłębienia w ulicach. Mieszkańcy 

Marlewa i Osiedla Pawła Strzeleckiego zazdroszczą 

mieszkańcom gminy Mosina w pełni uzbrojonych osiedli z 

nowymi ulicami.

Zbyszko Górny 1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Wzrost sprzedaży majątku w związku ze sprzedażą 

kompleksu budynków przy ul. Szkolnej

Wykonanie projektu II etapu trasy tramwajowej na 

Naramowice powinno być ujęte w WPF z realizacją 

w 2018 roku, ponieważ budowa ww. odcinka trasy 

tramwajowej jest planowana najwcześniej za 5 lat. 

Uniknie się w ten sposób poniesienia dodatkowych 

kosztów na aktualizację projektu.

30 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wybudowanie na ulicy 

Piłsudskiego sygnalizacji 

świetlnej "na życzenie”

Likwidacja podwyższeń na jezdniach tzw. poduszek berlińskich i  

postawienie czterech sygnalizatorów świetlnych.

Na ulicy Piłsudskiego wybudowano w lipcu 2016 roku 

podwyższenia na jezdni tzw. poduszki berlińskie w celu 

podniesienie bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów oraz 

wymuszenie zwolnienia prędkości przez kierowców. W 

praktyce przekonaliśmy się, że kierowcy robią niebezpieczne 

manewry, żeby ominąć poduszki. Obecnie 90% mieszkańców 

południowej części Nowego Miasta jest za likwidacją 

poduszek berlińskich i wybudowaniem na ulicy Piłsudskiego 

sygnalizacji świetlnej "na życzenie”.

Zbyszko Górny 1 ZTM/P/032 - Budowa trasy 

tramwajowej na 

Naramowice - etap II

Wykonanie projektu II etapu trasy tramwajowej na 

Naramowice

Mozna wykonać w umniejszonym zakresie29 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt przebudowy ul. Rubież 

(odc. Czarnucha - Bronisza)

Sporządzenie projektu budowlanego Projekt przebudowy ulicy dojazdowej do Poznańskiego 

Parku Naukowo-Technologicznego Fundacji Uniwersytetu 

im. A. Mickiewicza - obecnie droga jest gruntowa w złym 

stanie technicznym. Projekt pozwoli oszacować środki 

niezbędne na budowę drogi w kolejnych latach.

Tomasz 

Wierzbicki

1 GN/P/003 - Optymalizacja 

zasobu poprzez 

przeniesienie rodzinnych 

ogrodówdziałkowych 

(realizacja mpzp)

Realizacja robót budowlanych

Rezygnacja z zadaniaSP/P/004 - Modernizacja 

obiektów kompleksu 

Chwiałka

Przebudowa pomieszczeń w budynku Chwiałka na 

archiwum dyrekcji POSiR

28 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZKB/P/001 - Infrastruktura 

Technicznych Systemów 

Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego oraz Monitoringu 

Wizyjnego Miasta Poznania

Monitoring w rejonie węzła Dębiec (pętla tramwajowa, pętle 

autobusowe)

Wraz z budową tunelu w ul. Czechosłowackiej wykonano 

niezbędną infrastrukturę (okablowanie) dla sieci 

monitoringu miejskiego. Należy monitoringiem objąć tereny 

w bezpośrednim sąsiedztwie, przede wszystkim pętlę 

tramwajową oraz pętlę autobusową w ul. Opolskiej. 

Wpłynie to na poprawę bezpieczeństwa w tym miejscu.

Tomasz 

Wierzbicki

1
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 500 000 2017 500 000 

R

2017 30 000 2017 30 000 

R

2017 200 000 2017 200 000 

R

2017 5 000 000 2017 5 000 000 

R

2017 3 000 000 2017 3 000 000 

R

2017 5 000 000 2017 5 000 000 

R

2017 1 000 000 2017 1 000 000 

R

2017 3 000 000 2017 3 000 000 W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

45 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Strzeszyn: Dokończenie budowy 

(utwardzenie) ul. Literackiej aż 

do ul. Biskupińskiej

Dokończenie budowy (utwardzenie) ul. Literackiej aż do ul. 

Biskupińskiej

Dokończenie budowy (utwardzenie) ul. Literackiej aż do ul. 

Biskupińskiej pozwoliłoby utworzyć kolejny kanał 

komunikacyjny dla ruchu kołowego między ul. Biskupińską a 

Strzeszynem Greckim

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

44 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Strzeszyn: Stworzenie ścieżki 

rowerowej wzdłuż ul. 

Koszalińskiej na fragmencie od 

ul. Biskupińskiej do ul. 

Krajeneckiej

Stworzenie ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Koszalińskiej na 

fragmencie od ul. Biskupińskiej do ul. Krajeneckiej

Ze względu na oczekiwania rowerzystów wybudowanie tego 

fragmentu drogi rowerowej jest uzasadnione.

Michał 

Boruczkowski

1

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

43 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Podolany: Poprowadzenie 

ścieżki rowerowej do centrum - 

wybudowanie drogi pieszo-

rowerowej wzdłuż ul. 

Druskiennickiej, ul. 

Szczawnickiej i ul. Podolańskiej

Poprowadzenie ścieżki rowerowej do centrum - wybudowanie 

drogi pieszo-rowerowej wzdłuż ul. Druskiennickiej, ul. 

Szczawnickiej i ul. Podolańskiej

Mieszkańcy przemieszczający się rowerem oczekują 

ułatwień infrastrukturalnych, by dostać się z Podolan do 

centrum miasta.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

42 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Podolany: Budowa chodnika do 

przychodni lekarza rodzinnego 

na ul. Druskiennickiej wraz z 

budową małego ronda przy 

wylocie ul. Zakopiańskiej na ul. 

Druskiennicką

Budowa chodnika do przychodni lekarza rodzinnego na ul. 

Druskiennickiej wraz z budową małego ronda przy wylocie ul. 

Zakopiańskiej na ul. Druskiennicką

Mieszkańcy idący z ul. Zakopiańskiej nie mają jak się dostać 

do przychodni lekarskiej na ul. Druskiennickiej nr 17. Ze 

względu na brak chodnika, czasami idąc do lekarza, mogą 

skręcić sobie kostkę. Ponadto, na skrzyżowaniu Zakopiańska 

/ Druskiennicka / Jasielska jest niebezpiecznie - mieszkańcy 

oczekują na rondo.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

41 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Podolany: Utworzenie 

zintegrowanego projektu 

kanalizacji, chodników i ulic na 

Podolanach

Utworzenie zintegrowanego projektu kanalizacji, chodników i 

ulic na Podolanach

Podolany nareszcie powinny być w pełni skanalizowane, 

oraz posiadać chodniki i ulice. Aby do tego doszło powinien 

powstać zintegrowany projekt.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

40 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Piątkowo i Podolany: 

Stworzenie nowej koncepcji 

modernizacji i rozbudowy ul. 

Obornickiej

Stworzenie nowej koncepcji modernizacji i rozbudowy ul. 

Obornickiej

Ze względu na przyjęte ostatnio przez Komisję Polityki 

Przestrzennej stanowisko w sprawie modernizacji i 

rozbudowy ul. Obornickiej, oraz pewne nieadekwatne 

elementy dotychczasowej koncepcji, powinna zostać 

opracowana nowa koncepcja dot. ul. Obornickiej.

Michał 

Boruczkowski

1

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

39 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Piątkowo: Lepsze oznakowanie 

przy głównych ulicach nazw 

osiedli oraz stawianie 

drogowskazów do budynków i 

instytucji (siedzib administracji 

osiedli, kościołów, posterunków 

Policji i Straży Miejskiej, 

siedziby Straży Pożarnej, szkół, 

etc.)

Lepsze oznakowanie przy głównych ulicach nazw osiedli oraz 

stawianie drogowskazów do budynków i instytucji (siedzib 

administracji osiedli, kościołów, posterunków Policji i Straży 

Miejskiej, siedziby Straży Pożarnej, szkół, etc.)

Piątkowo to dzielnica na której osoby przyjezdne łatwo 

mogą się zgubić. Warto bardziej ją oznakować.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

38 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Piątkowo: Budowa miejsc 

parkingowych wzdłuż ul. 

Kurpińskiego na os. B. 

Chrobrego

Budowa miejsc parkingowych wzdłuż ul. Kurpińskiego na os. B. 

Chrobrego

Powierzchnia gruntu znajdująca się na północ od bloków na 

os. B. Chrobrego 24 i 26 od lat wymaga utwardzenia.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 1 700 000 2017 1 700 000 

R

2017 2 000 000 2017 2 000 000 

R

2017 3 000 000 2017 3 000 000 

R

2017 1 500 000 2017 1 500 000 

R

2017 500 000 2017 500 000 

R

2017 500 000 2017 500 000 

R

2017 1 000 000 2017 1 000 000 

R

2017 1 000 000 2017 1 000 000 W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

53 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Krzyżowniki - Smochowice: 

Ustawienie po południowej 

stronie torów kolejowych na 

Krzyżownikach - Smochowicach 

ekranów akustycznych od ul. 

Lutyckiej do ul. Biskupińskiej

Ustawienie po południowej stronie torów kolejowych na 

Krzyżownikach - Smochowicach ekranów akustycznych od ul. 

Lutyckiej do ul. Biskupińskiej

Ze względu na dyskomfort mieszkańców Krzyżownik - 

Smochowic powstający na skutek przejeżdżających 

pociągów, budowa ekranów akustycznych jest uzasadniona.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

52 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kiekrz: Oczyszczenie dna i wody 

Jeziora Kierskiego

Oczyszczenie dna i wody Jeziora Kierskiego Powinny zostać przeprowadzone gruntowne prace 

oczyszczające Jeziora Kierskie z wszelkich odpadków i 

zanieczyszczeń. 

Michał 

Boruczkowski

1

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

51 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kiekrz: Prace związane z 

zaprojektowaniem i 

wytyczeniem pieszych szlaków 

umożliwiających przejście 

dookoła jeziora Kierskiego

Prace związane z zaprojektowaniem i wytyczeniem pieszych 

szlaków umożliwiających przejście dookoła jeziora Kierskiego

Na prace koncepcyjne, pomiarowe, geodezyjne i związane z 

budową szlaków dla pieszych, oraz na procesy sądowe 

wobec tych właścicieli, którzy nie chcieliby udostępnić 

dojścia do jeziora, powinny być zarezerwowane dodatkowe 

środki.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

50 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Strzeszyn: Położenie chodnika 

dookoła szkoły na ul. Hezjoda

Położenie chodnika dookoła szkoły na ul. Hezjoda Dookoła całej szkoły, a nie tylko jej części, powinien być 

wybudowany chodnik.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

49 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Strzeszyn: Budowa ciągu pieszo-

rowerowego wzdłuż ul. Hezjoda

Budowa ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż ul. Hezjoda Wzdłuż ul. Hezjoda powinien być chodnik i droga rowerowa. Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

48 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Strzeszyn: Budowa ciągu pieszo-

rowerowego wzdłuż ul. 

Wańkowicza

Budowa ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż ul. Wańkowicza Na całej długości ul. Wańkowicza powinien być chodnik i 

droga rowerowa.

Michał 

Boruczkowski

1

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

47 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Strzeszyn: Dokończenie budowy 

ronda przy zbiegu ulic M. 

Wańkowicza i A. Fieldorfa

Dokończenie budowy ronda przy zbiegu ulic M. Wańkowicza i 

A. Fieldorfa

Niedokończone rondo przy zbiegu ulic M. Wańkowicza i A. 

Fieldorfa jest niebezpieczne dla ruchu, zarówno kołowego, 

jak i pieszego.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

wykorzystanie części dodatkowego dochodu Miasta, 

wynikającego ze sprzedaży 3 dni temu 

nieruchomości przy ulicy Szkolnej za 40 400 000,00 zł

46 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont dachu nad budynkiem 

szkoły podstawowej nr 26 przy 

ulicy Berwińskiego na Łazarzu

Kompleksowy remont dachu nad dwoma budynkami szkoły 

oraz sali gimnastycznej

Dach nad zabytkowym budynkiem tej szkoły oraz jej sali 

gimnastycznej wymaga bardzo pilnego remontu. Dwa lata 

temu został sfinansowany i wykonany projekt tego remontu. 

Z niezrozumiałych powodów nie został on dotąd wykonany. 

Dziury w dachu powodują zalewanie ścian i pomieszczeń 

strychowych, prowadząc do zagrożenia dewastacją  

budynku, zabytkowe attyki rozpadają się, stwarzając 

dodatkowo zagrożenie dla przechodniów. Rada osiedla Św. 

Łazarza przekazała 100 tysięcy złotych za swojego 

osiedlowego budżetu by je zabezpieczyć, lecz nie rozwiązuje 

to zasadniczego problemu. Remont ten jest niezwykle pilny i 

nie można go już odkładać.

Katarzyna 

Kretkowska

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 100 000 2017 100 000 

R

2017 2 000 000 2017 2 000 000 

R

2017 5 000 000 2017 5 000 000 W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

56 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Krzyżowniki - Smochowice: 

Utwardzenie powierzchni dróg 

na Krzyżownikach -

Smochowicach, w tym 

dokończenie budowy 

nawierzchni na ulicy 

Sytkowskiej (od ul. 

Czarnkowskiej do ul. Lutyckiej)

Utwardzenie powierzchni dróg na Krzyżownikach -

Smochowicach, w tym dokończenie budowy nawierzchni na 

ulicy Sytkowskiej (od ul. Czarnkowskiej do ul. Lutyckiej)

Na Krzyżownikach - Smochowicach jest wiele dróg 

nieutwardzonych.

Michał 

Boruczkowski

1

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

55 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Krzyżowniki - Smochowice: 

Sportowe zagospodarowanie 

terenu przy dojściu ul. 

Lubowskiej do ul. Człuchowskiej 

połączone z ewentualnym 

wykupem gruntu 

Sportowe zagospodarowanie terenu przy dojściu ul. 

Lubowskiej do ul. Człuchowskiej połączone z ewentualnym 

wykupem gruntu 

Przy skrzyżowaniu ul. Lubowskiej z ul. Człuchowską jest 

wolny teren, który mógłby być zagospodarowany 

rekreacyjnie.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

54 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Krzyżowniki - Smochowice: 

Postawienie posterunku Policji 

na Krzyżownikach - 

Smochowicach

Postawienie posterunku Policji na Krzyżownikach - 

Smochowicach

Warto wygospodarzyć trochę środków na urządzenie w już 

istniejącym lokalu, choćby obsługiwanego tylko przez jakiś 

wycinek tygodnia, posterunku Policji na Krzyżownikach – 

Smochowicach.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

2022 50 000 000 2022 50 000 000 

R

2018 2 000 000 2018 2 000 000 

R

2017 450 000 2017 450 000 

2019 12 000 000 2019 12 000 000 

2018 30 000 000 2018 30 000 000 

R

2017 8 000 000 2017 8 000 000 

R

2017 100 000 2017 100 000 

R

2017 10 000 2017 10 000 W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

64 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Opracowanie koncepcji 

rozmieszczenia zatoczek 

autobusowych w Poznaniu przy 

przystankach autobusowych, 

gdzie ich brakuje

Opracowanie koncepcji rozmieszczenia zatoczek 

autobusowych w Poznaniu przy przystankach autobusowych, 

gdzie ich brakuje, o ile to w danym miejscu jest możliwe.

Coraz więcej mieszkańców zgłasza problem braku zatoczek 

autobusowych. Obecna prowadzona polityka transportowa 

intencyjnie nie buduje i prowadzi do likwidacji już 

istniejących zatoczek autobusowych, po to, by poprzez 

stanie autobusu na ulicy, z jednej strony uspokoić na niej 

ruch, zaś z drugiej strony, by autobus nie miał później 

problemów z włączeniem się do ruchu, w porównaniu, 

gdyby musiał wyjeżdżać z zatoczki.

Takie myślenie jest niestety całkowicie chybione. O ile 

jeszcze można się zastanawiać nad samą sensownością 

uspokajanie ruchu jako taką, o tyle sposób realizacji tego w 

postaci braku zatoczek autobusowych, jest całkowicie 

chybiony. Autobusy, co do zasady, wyjeżdżając z zatoczek, 

nie mają problemu by włączyć się z powrotem w ruch 

uliczny, a jeśli zdarzają się przypadki nie ustąpienia miejsca 

do wjazdu autobusu, to powinna to być zmienione edukacją 

kierowców, i egzekwowaniem mandatami przestrzegania 

zasad pierwszeństwa ruchu drogowego. Natomiast, to, że 

kierowcy muszą czekać (ze względu na wsiadanie i 

wysiadanie pasażerów), każdą minutę (w godzinach 

porannych i popołudniowych szczytu) na każdym 

przystanku po kolei na trasie autobusu, tylko dla samej 

idei uspokajania ruchu, jest praktyką zupełnie 

bezsensowną. Należy zrobić rozpoznanie, gdzie brakuje 

zatoczek autobusowych - w tym celu środki finansowe 

na koncepcje ich rozmieszczenia.

Michał 

Boruczkowski

1

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane.

63 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Zielony Transport Publiczny Przemalowanie wszystkich szarych wiat przystankowych i innej 

infrastruktury związanej z komunikacją publiczną na kolor 

zielony.

Od lat Poznań jest kojarzony z zielonymi autobusami i 

tramwajami, jak i inną infrastrukturą (np. wiatami 

przystankowymi). Złe pomysły przemalowania Miasta 

Poznania na szaro niszą tę poznańską tradycję, która to 

tradycja, co należy zaznaczyć, ze względu na kolorostykę 

implikuje postawy proekologiczne.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. W 

ostatnich latach bardzo dużo inwestycji było 

poczynionych na Nowym Mieście (w szczególności 

Ratajach), a niedawno też na Grunwaldzie. 

Najwyższy czas, by więcej środków było 

inwestowanych w północno-zachodniej części 

Poznania.

62 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Podolany: Utwardzenie dróg na 

Podolanach

Utwardzenie dróg na Podolanach Na Podolanach jest dramatycznie dużo dróg 

nieutwardzonych. Najwyższy czas dofinansować działania 

rady osiedla i mieszkańców konkretną kwotą.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

Dobrze by było, jakby poprawka była sfinansowana z 

bieżących dochodów, ale jeśli nie starczy na nią 

środków, należy rozważyć zaciągnięcie kredytu.

61 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kiekrz: Budowa kanalizacji 

deszczowej wraz z niezbędną 

przebudową układu drogowego

Budowa kanalizacji deszczowej wraz z niezbędną przebudową 

układu drogowego

W Kiekrzu nie ma ani kanalizacji sanitarnej ani deszczowej! Michał 

Boruczkowski

1 Paragraf 952 - Przychody z 

zaciągniętych pożyczek i 

kredytów na rynku 

krajowym

W przypadku braku innych źródeł, zaciągnięcie kredytu.

Dobrze by było, jakby poprawka była sfinansowana z 

bieżących dochodów, ale jeśli nie starczy na nie 

środków, należy rozważyć zaciągnięcie kredytu.

Paragraf 952 - Przychody z 

zaciągniętych pożyczek i 

kredytów na rynku 

krajowym

W przypadku braku innych źródeł, zaciągnięcie kredytu.60 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Strzeszyn: Budowa wiaduktu 

nad przejazdem kolejowym 

przez ul. Lutycką

Budowa wiaduktu nad przejazdem kolejowym przez ul. Lutycką Strzeszyn jest otoczony zewsząd torami kolejowymi. 

Najwyższy czas wybudować wiadukt nad ul. Lutycką.

Michał 

Boruczkowski

1

Miasto sprzedało 3 dni temu nieruchomość przy 

ulicy Szkolnej, uzyskując 40 400 000,00 zł

59 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

budowa 2 przystanków 

tramwajowych "wiedeńskich" w 

okolicy Rynku Jeżyckiego

budowa tzw. wiedeńskich rozwiązań na przystankach 

tramwajowych w okolicy Rynku Jeżyckiego

budowa tych rozwiązań - ułatwiających wsiadanie i 

wysiadanie z tramwaju ludziom starszym, schorowanym, 

niepełnosprawnym, z wózkami dziecięcymi - postulowana 

jest w tych dwóch lokalizacjach od kilku lat. Jeżeli chcemy 

skutecznie popularyzować komunikację tramwajową, 

powinniśmy likwidować bariery architektoniczne w dostępie 

do tramwajów. 

Katarzyna 

Kretkowska

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości miejskiej przy ul. Szkolnej

Dobrze by było, jakby poprawka była sfinansowana z 

bieżących dochodów, ale jeśli nie starczy na nie 

środków, należy rozważyć zaciągnięcie kredytu.

58 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Podolany: Połączenie ul. 

Jasielskiej z ul. Lutycką

Połączenie ul. Jasielskiej z ul. Lutycką Połączenie ul. Jasielskiej z ul. Lutycką pozwoli mieszkańcom 

rozrastającego się osiedla przy ul. Jasielskiej na bezpośredni 

wyjazd w ul. Lutycką.

Michał 

Boruczkowski

1 Paragraf 952 - Przychody z 

zaciągniętych pożyczek i 

kredytów na rynku 

krajowym

W przypadku braku innych źródeł, zaciągnięcie kredytu.

Dobrze by było, jakby poprawka była sfinansowana z 

bieżących dochodów, ale jeśli nie starczy na nie 

środków, należy rozważyć zaciągnięcie kredytu.

57 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Piątkowo i Podolany: 

Rozbudowa ul. Obornickiej

Piątkowo i Podolany: Rozbudowa ul. Obornickiej Ze względu na fatalny stan ul. Obornickiej, jak i planowane 

przedłużenie ul. Szymanowskiego do ul. Mateckiego oraz ul. 

Kurpińskiego do ul. Strzeszyńskiej, przyjęcie poprawki jest 

uzasadnione.

Michał 

Boruczkowski

1 Paragraf 952 - Przychody z 

zaciągniętych pożyczek i 

kredytów na rynku 

krajowym

W przypadku braku innych źródeł, zaciągnięcie kredytu.

R

R

R
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 3 000 000 2017 3 000 000 

R

2017 300 000 2017 300 000 

R

2017 500 000 2017 500 000 

2017 600 000 2017 -500 000 

R

2017 250 000 2017 -250 000 

Realizacja zadania możliwa do wykonania przy 

zmniejszonych środkach

2017 -2 010 500 Chodniki i jezdnia na ul. Rubież.równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

70

R

„Warto podkreślić, że podejmowane dotychczas przez ZDM 

działania o charakterze doraźnym, czyli wyrównywanie 

nawierzchni materiałem pofrezowym, przy obecnym 

natężeniu ruchu samochodowego, przynoszą krótkotrwałe 

rezultaty.

W opinii Rady Osiedla Naramowice oraz Poznańskiego Parku 

Naukowo-Technologicznego, a tym samym osób 

mieszkających i pracujących w tej części miasta, problem 

modernizacji wskazanego odcinka ulicy Rubież jest wciąż 

niedostrzegany i bagatelizowany.

Rubież jest częścią Naramowic, która podlega wyjątkowo 

dynamicznej rozbudowie. Ku końcowi zmierzają prace 

budowlane ZKZL, w wyniku których powstaną 62 mieszkania 

oraz lokale usługowe, w planach deweloperów (Echo 

Investement) i PTBS są kolejne osiedla.

Położony przy ulicy Rubież 46 Poznański Park Naukowo-

Technologiczny to pierwszy w Polsce park naukowo-

technologiczny i jeden z najważniejszych oraz najbardziej 

prestiżowych ośrodków innowacyjności w Polsce. PPNT jest 

wizytówką tej części miasta, a przede wszystkim miejscem 

pracy ponad 400 osób. Swoje siedziby zlokalizowało tu 

ponad 80 firm. Ponadto PPNT aktywnie współpracuje ze społecznością lokalną - na jego terenie prowadzone jest przedszkole „Parkowe 

Skrzaty”, pierwsze w Wielkopolsce centrum nauki 

„Laboratorium Wyobraźni”, a od sierpnia 2016 roku 

działalność rozpoczęła tu jedyna na Naramowicach 

księgarnia. Niesłabnącym zainteresowaniem 

Wykonanie projektu i budowa jezdni oraz chodników w ul. 

Rubież:

Koszt dokumentacji 80 000 zł

Budowa jezdni 1 242 000 zł

Budowa chodnika 652 500 zł

Elementy uspokojenia ruchu 36 000 zł

Łącznie 2 010 500

2017 2 010 500 Beata Urbańska 1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

06 Budowa dróg rowerowych

TZ/P/008 - Budowa 

systemów parkingów P&R 

w Poznaniu - etap I

02 Realizacja robót budowlanych / budowlano-

montażowych / głównych

Realizacja zadania możliwa przy niewielkim 

zmniejszeniu środków budżetowych

69 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dzieci z Naramowic proszą o 

plac zabaw. Nowy plac zabaw 

przy ul. Sycylijskiej. 

Projekt i budowa placu zabaw oraz siłowni zewnętrznej przy ul. 

Sycylijskiej 1 (obręb Naramowice ark. 24 dz.1/23)

Okolice ul. Sarmackiej są pozbawione publicznego placu 

zabaw. Również Przedszkole nr 16 „Pszczółki” nie ma placu 

zabaw. Rada Osiedla Naramowice wnioskowała do Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami o przekazanie jednej z kilku 

zaproponowanych działek pod plac zabaw i siłownię dla 

seniorów, niestety bezskutecznie. Dodatkowym 

argumentem za urządzeniem placu zabaw jest fakt, że w 

okolicy miasto posiada działki, które pragnie zbyć. Wskazana 

działka częściowo została przeznaczona pod 

przepompownię kanalizacji planowanej przez Aquanet. 

Pozostała część może zostać wykorzystana pod plac zabaw i 

siłownię.

Beata Urbańska

Bezpłatna komunikacja dla przedszkolaków i uczniów szkół 

podstawowych to bardzo dobra forma promocji komunikacji 

miejskiej przez samo Miasto. W ten sposób z jednej strony 

uczymy najmłodszych poznaniaków korzystania z 

komunikacji miejskiej, a jednocześnie zachęcamy rodziców 

do tego aby odwozili dzieci do szkoły nie autem, a 

tramwajem czy autobusem. Ponadto idea bezpłatnej 

komunikacji miejskiej wpasowuje się w program prezydenta 

J. Jaśkowiaka dot. „odkorkowania Poznania”. W roku 2015 

dochód z tyt. sprzedaży 10 miesięcznych biletów szkolnych 

wyniósł ca 580 TPLN, stąd proponowana kwota poprawki 

jest wystarczająca.    

Beata Urbańska

1

68 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Tramwajem i autobusem za 

darmo do przedszkola i szkoły.

Proponujemy, aby wszyscy uczniowie poznańskich szkół 

podstawowych jeździli za darmo komunikacją miejską. 

Aktualnie bez biletu miejskimi tramwajami i autobusami 

podróżują  maluchy, które jeszcze nie rozpoczęły edukacji. 

Nasza propozycja to objęcie ulgą również dzieci i młodzieży 

uczęszczającej do szkoły podstawowej. Dzieci, aby móc za 

darmo korzystać z komunikacji, muszą mieć przy sobie ważną 

legitymację poznańskiej szkoły podstawowej. 

Likwidacja zadania. Realizacja działań możliwa przy 

aplikowaniu o środki w ramach innych programów.

1 PRD/B/003 - Współpraca 

obywatelska

03 Tworzenie i wspieranie Centrów Inicjatyw Lokalnych 

sprzedaż ta przyniosła dodatkowe 40 400 000,00 zł 

do budżetu miasta

67 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont chodnika, dosadzenia 

oraz wyznaczenie miejsc 

parkingowych przy ulicy 

Jarochowskiego na Łazarzu

remont chodnika, dosadzenia oraz wyznaczenie miejsc 

parkingowych na całej długości ulicy Jarochowskiego 

chodnik ten zdecydowanie wymaga remontu, o co 

mieszkańcy i rada osiedla zabiegają od wielu lat. Został 

sfinansowany i jest gotowy projekt tego remontu wraz z 

nowymi nasadzeniami oraz wyznaczeniem miejsc 

parkingowych, których do tej pory tam nie było. Rada 

Osiedla Św Łazarza zabiega o ten remont jako o najpilniejszy 

obecnie spośród łazarskich chodników 

Katarzyna 

Kretkowska

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej

sprzedana nieruchomość miasta przy ulicy Szkolnej 

przyniosła dodatkowych 40 400 000,00 zł do budżetu 

miasta

66 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

monitoring na Ratajach sfinansowanie z budżetu miasta 7 kamer monitoringu na 

osiedlach ratajskich - szczególnie os. Piastowskie, Jagiellońskie, 

Rzeczpospolitej, Armii Krajowej, 

Jest to rejon miasta w którym dochodzi do największej liczby 

rozbojów. 8 kamer, które miasto sfinansowało w br 

przyniosło efekt tam, gdzie zostały zainstalowane. Rada 

osiedla rataje dokłada ze swojego budżetu 100 000, 00 zł do 

tych kolejnych 7 kamer. Będzie to jednocześnie 

mobilizowało spółdzielnię mieszkaniową, by sfinansowała 

zakup kolejnych, dodatkowych kamer na terenie należącym 

do spółdzielni.

Katarzyna 

Kretkowska

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości miejskiej przy ulicy Szkolnej

W ostatnim czasie została sprzedana nieruchomość 

szpitala im. Strusia. Miasto otrzymało za to ok. 40 

mln zł. Te środki nie są jeszcze rozdysponowane. 

65 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa przejścia podziemnego 

między 2 przystankami PST na 

Moście Teatralnym

Budowa przejścia podziemnego między 2 przystankami PST na 

Moście Teatralnym

Między dwoma przystankami PST na Moście Teatralnym, z 

których odjeżdżają tramwaje PST w kierunku Winograd i 

Piątkowa nie ma przejścia podziemnego. Powoduje to, że: 1) 

przystanek PST „u góry” Mostu Teatralnego (z którego 

odjeżdżają linie nr 15 i 16) jest przeciążony pasażerami, zaś 

przystanek „na dole” Mostu Teatralnego (z którego 

odjeżdżają linie nr 12 i 14) świeci pustkami; 2) niektórzy 

ludzie przebiegając przez wschodnią nitkę ulicy Roosevelta 

narażając swoje zdrowie i życie, oraz zagrażając 

bezpieczeństwu ruchu samochodowo-autobusowego.

Michał 

Boruczkowski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej za ok. 40 mln 

PLN.

R
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 774 759 2017 -774 759 

2017 80 000 2017 -80 000 

R

2017 48 900 2017 -48 900 

2017 11 000 000 2017 11 000 000 

R

2017 2 000 000 2017 -2 000 000 

Zadanie obejmuje teren będący własnością miast Poznania, 

położony na działkach 41/3, 41/4, KW PO1P/00101009/5 

oraz 40/3, 40/4 KW POP/00000844/2 - całość w obrębie 

ark.mapy 31, obręb Łazarz przewiduje: - całkowitą wymianę 

chodników z płytek betonowych 35x35 cm w wersji 

przeciwpoślizgowej (wielkość zgodna z przedwojenną 

aranżacją) - remont jezdni z kamienia polnego z 

odzyskaniem kamienia z rozbiórki do ponownego ułożenia, 

lecz poprawieniem nośności podłoża 9urok starego bruku i 

możliwość przejazdu ciężkiej "śmieciarki") z odbudową 

krawężników drogowych i pozostałych detali. - wymianę 

biegnącego w osi jezdni na długości 65 mb kanału 

deszczowego Ø 300 oraz dwóch studzienek, - urządzenie 

dwóch stanowisk parkingowych dla osób 

niepełnosprawnych po wschodniej stronie ulicy zgodnie z 

faktycznym zapotrzebowaniem. W niniejszym projekcie 

pominięto zagospodarowanie pasów pod zieleń ze względu 

na wiedzę autorki wniosku o przygotowaniu projektu zieleni 

autorsko przez ZDM.Mieszkańcy budynków przyległych 

bezpośrednio do ulicy 475 osób, mieszkańcy tego rejonu 

Miasta w drodze do:przychodni 

dziecięcej i dla dorosłych, do szkoły, kościoła, parku 

Kasprowicza, kierowcy zwłaszcza uciekający z "korków" 

w godzinach szczytu-szacunkowo 2500 osób.

Ulica od początku lat 60-tych po wyburzeniu połączeń 

murowych budynków na przedłużeniu fasad od strony 

2017 500 000 Lidia Dudziak 1 2017 -500 000 Zadanie obejmuje teren będący własnością miast Poznania, 

położony na działkach 41/3, 41/4, KW PO1P/00101009/5 oraz 

40/3, 40/4 KW POP/00000844/2 - całość w obrębie ark.mapy 

31, obręb Łazarz przewiduje: - całkowitą wymianę chodników z 

płytek betonowych 35x35 cm w wersji przeciwpoślizgowej 

(wielkość zgodna z przedwojenną aranżacją) - remont jezdni z 

kamienia polnego z odzyskaniem kamienia z rozbiórki do 

ponownego ułożenia, lecz poprawieniem nośności podłoża 

9urok starego bruku i możliwość przejazdu ciężkiej 

"śmieciarki") z odbudową krawężników drogowych i 

pozostałych detali. - wymianę biegnącego w osi jezdni na 

długości 65 mb kanału deszczowego Ø 300 oraz dwóch 

studzienek, - urządzenie dwóch stanowisk parkingowych dla 

osób niepełnosprawnych po wschodniej stronie ulicy zgodnie z 

faktycznym zapotrzebowaniem. W niniejszym projekcie 

pominięto zagospodarowanie pasów pod zieleń ze względu na 

wiedzę autorki wniosku o przygotowaniu projektu zieleni 

autorsko przez ZDM.

coraz częściej dochodzimy do wniosków ,ze w 

Poznaniu za dużo zostało zainstalowanych świateł, 

obserwujemy decyzje o wyłączaniu świateł na 

skrzyżowaniach, np/ na ulicy Głogowskiej pomiędzy 

Hetmańska a Rynkiem Łazarskim jest 5 sygnalizacji 

świetlnej, na każdych światłach mieszkańcy, piesi 

czekają po 2 cykle, zanim przejdą na druga stronę 

ulicy,uważamy że należy ilość  świateł  na tym 

odcinku zredukować do minimum, tak aby zapewnić  

bezpieczeństwo.Można wykorzystać wyłączone 

urządzenia w innych miejscach

rozbudowa systemu sygnalizacji świetlnych,przebudowa 

skrzyżowan

ZDM/P/057 - Rozbudowa 

systemu sygnalizacji 

świetlnych, przebudowa 

skrzyżowań

92 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont łącznika ulic 

Stablewskiego, 

Potworowskiego, części 

miejskiego modernistycznego 

osiedla mieszkaniowego z 1929 

r.

 wykupy nieruchomości , środki przeznaczone na to 

zadanie są wystarczająco duże, i zabezpiecza to 

zadanie

GN/P/001 - Wykupy 

nieruchomości, w tym 

skutki uchwalonych mpzp

 wykupy nieruchomości , środki przeznaczone na to 

zadanie są wystarczająco duże

91 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont chodników na Łazarzu remont chodników na ulicach Łazarza Łazarz jest w programie rewitalizacji śródmieścia, a więc 

remont chodników w tej części miasta  jest jak najbardziej 

wskazany, w celu uzupełnienia się procesów rewitalizacji. 

Wiele ulic na Łazarzu oczekuje na remont , będzie to też 

wpisywało się w  przygotowanie infrastruktury, pod SPP na 

Łazarzu.

Lidia Dudziak 1

wpływ ze sprzedaży nieruchomości przy ul.Szkolnej90 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

projekt,koncepcja i budowa 

basenu krytego w Parku 

Kasprowicza

2017 r-projekt, koncepcja budowy basenu krytego w Parku 

Kasprowicza, 2018 r- budowa basenu

od wielu lat mieszkańcy Łazarza, Grunwaldu postulują 

budowę basenu krytego w Parku Kasprowicza. Basen jest 

potrzebny mieszkańcom tej części miasta. Ten teren jest 

bardzo cenny dla mieszkańców,teren jest przeznaczony na 

cel rekreacji i wypoczynku. Obecnie są środki w budżecie na 

remont pływalni letniej,/przez 2017 i 2018/ a także na tor 

wrotkarski, na którego środki są z Budżetu Obywatelskiego. 

Zainteresowane strony , przedstawiciele społeczności 

lokalnej, miejscy radni doszli do konsensusu , aby zachować 

te trzy funkcje, jest czas aby zagospodarować ten teren 

kompleksowo, na którym docelowo miał by znaleźć się 

basen kryty, pływalnia letnia i tor wrotkarski.

Lidia Dudziak 1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności 

oraz prawa              użytkowania wieczystego 

nieruchomości 

kwota na to zadanie jest duża,  a zadanie dotyczy 

niewielkiej kwoty

89 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont sal przedmiotowych w 

gimnazjum nr 51

remont sali biologicznej,W oparciu o opinię pracownika służb 

BHP uczniom zagraża spadający tynk,farba z sufitu, dziurawa 

podłoga, wykładzina podarta. Z uwagi na awarie i upalone 

przewody w puszkach oraz lampach, konieczna wymiana 

aluminiowej instalacji elektrycznej, która zagraża 

bezpieczeństwu funkcjonowania uczniów w sali.Konieczna 

wymiana lamp oświetleniowych, które są niesprawne i maja 

uszkodzone zaczepy mocujące. 

sala biologiczna nie była remontowana 15 lat. W oparciu o 

opinię pracownika służb BHP uczniom zagraża spadający 

tynk,farba z sufitu, dziurawa podłoga, wykładzina podarta. Z 

uwagi na awarie i upalone przewody w puszkach oraz 

lampach, konieczna wymiana aluminiowej instalacji 

elektrycznej, która zagraża bezpieczeństwu funkcjonowania 

uczniów w sali.Konieczna wymiana lamp oświetleniowych, 

które są niesprawne i maja uszkodzone zaczepy mocujące. 

Nowa dyrekcja szkoły od IX/16 taki stan rzeczy zastała 

Lidia Dudziak 1 GN/P/001 - Wykupy 

nieruchomości, w tym 

skutki uchwalonych mpzp

wykup nieruchomości, w tym skutki uchwalonych mpzp

Wydatek nie naruszy budżetu pomniejszając rezerwę 

celową.

84 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Zagospodarowanie działki 2/12 

obręb Głuszyna arkusz 5 ("rejon 

dawnego folwarku Głuszyna") 

zwanego parkiem im. Pawła 

Edmunda Strzeleckiego w 

Poznaniu.

Działka o powierzchni 1,6033 ha (księga Wieczysta pozycja 

POZP/00149252) jest obecnie nieużytkiem zieleni pokrytym 

zaroślami, krzewami, drzewami leśnymi oraz roślinnością 

wyrosłą w ciągu wielu lat. Proponuję zakres rzeczowy prac 

wykonać w dwóch etapach:              I etapie (2017 r.): Projekt 

planu zagospodarowania parku;  II etap(2018 r.): 

Zagospodarowanie parku wraz z wykonaniem prac 

przygotowawczych zgodnie z  wykonanym w 2017 r. planem.

Zagospodarowanie tego terenu przyczyni się do: 1. 

wyeliminowania z przestrzeni Miasta nieużytku zieleni, 2. 

stworzony zostanie nowy teren rekreacyjny i turystyczny dla 

mieszkańców lokalnych i turystów odwiedzających Poznań, 

3. park stanie się miejscem nowych form kulturalnej 

integracji młodzieży i seniorów, miejscem spacerów matek z 

dziećmi, 4. zwiększenia estetyki miejsca urodzenia Pawła 

Edmunda Strzeleckiego (w parku znajdują się ruiny 

fundamentów dworku).

Henryk Kania 1 P/P/014 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

związane z 

przygotowaniem, realizacją 

oraz trwałością projektów

Wykonanie projektu zagospodarowania parku w 2017 r. 

oraz zrealizowanie go w 2018 r.

Realizacja zadania możliwa pomimo obniżenia 

środków.

71 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Ulica Błażeja - przebudowa. Przebudowa ul. Błażeja na odcinku od ul. Bogusza do ul. 

Naramowickiej.

Roboty w zakresie nawierzchni ulic i dróg pieszych 287 948,51 

zł

Przebudowa oświetlenia 22 413,65 zł

Przebudowa sieci elektroenergetycznej 39 855,77 zł

Przyłącze kanalizacji sanitarnej 37 156,76 zł

Przebudowa sieci telekomunikacyjnej 242 510,67 zł

Razem kwota netto: 629.885,36 zł netto

Razem kwota brutto: 774 758,99 brutto

Od 2011 roku Rada Osiedla Naramowice prowadzi działania 

mające na celu zapewnienie bezpiecznej drogi do szkoły 

dzieciom uczęszczającym do SP nr 60. Kluczowy pozostaje 

odcinek od ul. Bogusza do ul. Naramowickiej. Rada Osiedla 

wygospodarowała na ten cel środki na rok 2016 okazało się 

jednak, że pieniędzy brakuje i dzieci nadal, od września 2016 

roku najmłodsi nadal nie mogą bezpiecznie dotrzeć do 

szkoły. Kwota 774 758, 99 zł przekracza możliwości budżetu 

Rady Osiedla.

Beata Urbańska 1 ZTM/P/002 - Odnowa 

infrastruktury torowo-

sieciowej

02 Modernizacja sieci i kabli trakcyjnych

R

R
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 20 000 2017 20 000 

R

2017 500 000 2017 -500 000 

R

2017 100 000 2017 100 000 

2017 80 000 2017 80 000 

R

2017 700 000 2017 700 000 

2017 250 000 2017 -250 000 198 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Żółwi  dom - realizacja projektu 

złożonego w ramach PBO 2017

Żółwi dom to projekt, który wchodziłby w skład rewitalizacji 

Starego Zoo. Zakłada on budowę lub przekształcenie 

istniejących już, nieużytkowych budynków na terenie Starego 

Zoo na pawilon, w którym zamieszkają żółwie, będące w 

posiadaniu Starego Zoo. Zwiedzający będą mieli okazję 

zobaczyć te zwierzęta w wycinku ich naturalnego środowiska, 

gdzie mogłyby mieszkać - co najważniejsze - przez cały rok. 

Miejsce nie byłoby zwykłym pawilonem wystawowym lecz 

wycinkiem naturalnych środowisk danych gatunków, 

przeniesionym do Starego Zoo, gdzie zwiedzający mieliby 

okazję zanurzyć się w gęstwinie amazońskiego buszu by 

spotkać Chelonoidis carbonaria lub wyjść na piaszczystą 

pustynie by znaleźć Geochelone sulcata, szukającego 

pożywienia. Takiego miejsca nie ma w Poznaniu, a nawet może 

i w całej Polsce, a widok metrowego żółwia żerującego przy 

powierzchni wody zaciekawi nawet dorosłego. \n

Projekt ma na celu rewitalizację Starego Ogrodu 

Zoologicznego oraz stworzenie całorocznego domu i 

odpowiednich warunków dla żółwi, które w nim mieszkają. 

Beata Urbańska Realizacja zadania możliwa przy pomniejszonym 

budżecie.

1 P/B/002 - Rezerwy 15 Rezerwa celowa na wydatki związane z zaspokojeniem 

roszczeń zgłaszanych wobec miasta

lepsze przygotowania sprzedaży pod koniec b.r. 

powinno przynieść lepsze efekty w r. 2017

191 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

KL/B/001 - Upowszechnianie 

kultury

przywrócenie konkursu grantów dla instytucji kultury, których 

organizatorem jest samorząd miasta Poznania, samorząd 

województwa lub ministerstwo kultury

instytucje kultury mogłyby w drodze konkursu wzmacniać 

swoje najciekawsze projekty nadając im mistrzowską rangę, 

miasto mogłoby w ten sposób wspierać także np. Teatr 

Wielki, czy Teatr Nowy.

Antoni 

Szczuciński

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości

zadanie jest ściśle związane z przeznaczeniem 

środków

186 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Poznańskie Obserwatorium 

Zagrożeń dla Młodzieży

coroczne raporty zespołów badawczych o używaniu alkoholu, 

narkotyków i dopalaczy, prostytucji i wykorzystywania 

seksualnego dzieci i młodzieży, przemocy w szkole i w domu, 

przestępczości nieletnich

zatrważające informacje z wyrywkowych badań wskazują na 

konieczność ciągłego obserwowania wspomnianych zjawisk i 

lepszego wykorzystania już posiadanych środków poprzez 

ich bardziej celowe wydawanie

Antoni 

Szczuciński

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0480 - Wpływy z 

opłat za zezwolenie na 

sprzedaż napojów 

alkoholowych

obserwując tendencję wzrostu dochodów w tym dziale 

można założyć jego niewielki wzrost

optymistyczna tendencja końca 2016 roku pozwala 

zwiększyć przewidywania na kolejny rok

182 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont ul. Podkomorskiej projekt remontu ul. Podkomorskiej fatalny stan jezdni, liczne pęknięcia i nierówności Antoni 

Szczuciński

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

zwiększona sprzedaż nieruchomości

Kontynuacja rozpoczętego w poprzednim roku 5-cio 

letniego Programu modernizacji i rozbudowy placów 

zabaw w poznańskich przedszkolach.

149 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

P/B/002 - Rezerwy Budowa/modernizacja kolejnych 10 przedszkolnych placów 

zabaw. 

W tym:  Przedszkole Nr 93 (ul. Skibowa) oraz Przedszkole nr 

150 (os. Rusa).  

Kontynuacja budowy/modernizacji kolejnych 10 

przedszkolnych placów zabaw w ramach realizowanego 5-

cio letniego programu modernizacji i rozbudowy placów 

zabaw w poznańskich przedszkolach. Środki z ww. programu 

mają być przeznaczane na zakup urządzeń, placów zabaw, 

modernizację/wymianę ogrodzeń oraz urządzenie zieleni na 

terenie placów zabaw przy przedszkolach publicznych. Od 

wielu place zabaw w Przedszkolu Nr 93 oraz Nr 150 nie były 

modernizowane, potrzebne są nowe, przyjazne i bezpieczne 

plac zabaw.

Beata Urbańska 1 P/B/002 - Rezerwy 12 Rezerwa celowa na wydatki bieżące jednostek 

systemu oświaty. Środki przeznaczone na wydatki bieżące 

jednostek systemu oświaty.

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na ta poprawkę. 

134 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

 Dotacje - opieka nad dziećmi 

do lat 3 

 Dotacje - opieka nad dziećmi do lat 3 Środki na zlecanie przedsięwzięć organizacjom 

pozarządowym. Szkolenia dla rodziców i wdrożenie 

standardów z zakresu opieki nad dziećmi do lat trzech.

Poprawka: Marek Sternalski 

Marek 

Sternalski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaz nieruchomości przy ul. Szkolnej 

R

R

strona 11 z 16



Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

R

2017 2 000 000 2017 2 000 000 

R

2017 2 000 000 2017 2 000 000 

R

2017 200 000 2017 -200 000 

R

2017 350 000 2017 -350 000 

R

2017 5 000 2017 -5 000 

R

2017 391 948 2017 -391 948 Boiska są w bardzo złym stanie technicznym, który 

uniemożliwia prowadzenie zajęć sportowych. Ich używanie 

grozi wypadkiem, ponieważ mają mocno pofałdowana, 

dziurawą i zniszczoną nawierzchnię. Inwestycja umożliwi 

uczniom uprawianie sportów zespołowych na świeżym 

powietrzu.

Warto odnotować, że ZSLT będzie obchodzić w 2017 r. 70-

lecie istnienia.

Jan Sulanowski 1271 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont nawierzchni boisk 

sportowych na terenie ZSLT w 

Poznaniu

Remont nawierzchni boisk sportowych do piłki koszykowej 

(103.480 zł), do piłki siatkowej (62.792 zł) oraz do piłki ręcznej 

(225.676 zł) znajdujących się na terenie Zespołu Szkół Licealno-

Technicznych przy ul. 28 Czerwca 1956 r. nr 352/360.

Umniejszenie o 391.948 zł rezerwy celowej na wydatki 

majątkowe jednostek systemu oświaty.

ZZM/B/001 - Utrzymanie 

terenów zieleni i 

zadrzewień

Wyodrębnienie tak małej kwoty z utrzymania jest 

możliwe.

W ramach utrzymania takie punkty mogłyby być 

utrzymane.

Kwota zostanie wykorzystana zgodnie z 

przeznaczeniem rezerwy celowej.

P/P/013 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

jednostek systemu oświaty

270 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Apteczki z wodą utlenioną, gazą 

i plastrem w parkach i 

miejscach rekreacji

Ustawienie apteczek umożliwiających doraźne przemycie ran i 

naklejenie plastra w parkach i miejscach rekreacji. 

1Często w parkach czy miejscach rekreacji dzieci czy osoby 

starsze ulegają drobnym wypadkom np. zdarcie skóry. W 

pobliżu nie ma możliwości przemycia ran. Ustawienie 

punktów aptecznych i regularne dbanie o ich wyposażenie 

pozwoliłoby doraźnie rany odkazić i zabezpieczyć przed 

zabrudzeniem.

Michał Grześ

ZZM/P/013 - Budowa i 

modernizacja parków i 

zieleńców

Zmniejszenie środków zmusi rozrzutny i marnotrawiacy 

pieniadze ZZM do oszczędności

Zarząd Zieleni Miejskiej w ostatnim czasie 

marnotrawi coraz więcej pieniędzy.  Dyrekcja ZZM 

nie panuje nad wykonywaniem zadań. Im mniej 

pieniędzy tym nmiej zmarnotrawi.

266 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont ulicy Wiatracznej od 

Inflanckiej - Milczańskiej do 

Chartowa od strony Osiedla 

Czecha

Remont chodnika i ulicy Zła nawierzchnia ulicy i chodnika jest niebezpieczna dla 

pieszych, samochodów i rowerzystów

Michał Grześ 1

Przystanki są słabo oświetlone, obowiązujące wzory 

tabliczek małe, a czcionka nieczytelna, zwłaszcza dla osób 

starszych, niedowidzących. Również seniorzy proszą o 

większą czcionkę w rozkładach. Proponujemy zmianę 

formatu tabliczek na większy z uwzględnieniem większej 

czcionki.  Aktualnych rozkładów jazdy nie widać. Tabliczki 

powinny być większe i czytelne dla wszystkich.

Beata Urbańska 1254 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZTM/B/003 - Zarządzanie 

infrastrukturą publicznego 

transportu zbiorowego

Nowe (większe i bardziej czytelne) tabliczki z rozkładami jazdy 

na przystankach tramwajowych i autobusowych.

01 Zarządzanie i utrzymanie infrastruktury - wyposażenie 

przystanków i dworców.

03 Planowanie i monitorowanie pracy przewozowej - 

badanie jakości i efektywności komunikacji miejskiej w 

Poznaniu w zakresie lokalnego

transportu zbiorowego

Bez wątpienia wymiana tabliczek na bardziej 

czytelne i dostępne dla osób starszych, 

niedowidzących przyczyni się do podniesienia jakości 

komunikacji miejskiej. Ponadto realizacja zadania 

jest możliwa przy zmniejszonym budżecie. 

ZTM/B/002 - Dostarczanie 

usług przewozowych

sprzedaż ta zwiększyła pulę środków w dyspozycji 

miasta

221 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont chodników na Jeżycach wykonanie najpotrzebniejszych remontów chodników na 

jeżyckich ulicach, zgodnie z harmonogramem 

zaproponowanym przez radę osiedla 

chodniki na starych Jeżycach, podobnie jak na Łazarzu, są w 

opłakanym stanie i wymagają pilnych remontów. Ich 

wykonanie powinno przebiegać w ścisłej współpracy z 

mieszkańcami danej ulicy - to oni powinni podejmować 

decyzje, np., o przyjęciu w projekcie parkowania ukośnego 

bądź równoległego

Katarzyna 

Kretkowska

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej

zwiększyła ona pulę środków w dyspozycji miasta na 

wydatki

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej1219 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont chodników na Łazarzu remonty najpilniejszych chodników na starym Łazarzu, według 

harmonogramu proponowanego przez radę osiedla

Rodzinna Przystań Sportu i 

Rekreacji nad Maltą  - projekt 

PBO 2017.

Główną atrakcją jest Okręt 

Fregata - przystosowana dla 

dzieci starszych i ich opiekunów

212

chodniki na starym Łazarzu są w większości w opłakanym 

stanie, rada osiedla nie jest w stanie wyremontować ich z 

puli środków osiedlowych

Katarzyna 

Kretkowska

P/B/002 - Rezerwy 15 Rezerwa celowa na wydatki związane z zaspokojeniem 

roszczeń zgłaszanych wobec miasta. Środki przeznaczone 

na wydatki związane z zaspokojeniem roszczeń 

zgłaszanych wobec miasta.

Rodzinna Przystań Sportu i Rekreacji nad Maltą jest 

ogólnodostępnym miejscem do aktywnego spędzania czasu dla 

wszystkich mieszkańców Poznania.

Lokalizacja projektu znajduje się na terenie należącym do 

Miasta Poznania na północnym brzegu Jeziora Maltańskiego 

przy ul. Wileńskiej. Wybrana lokalizacja posiada bardzo dobrą 

infrastrukturę: parkingi, alejki spacerowe, bardzo dogodny 

dojazd komunikacją miejską a sąsiedztwo Term Maltańskich 

oraz Ogrodu Zoologicznego potęguje atrakcyjność projektu.

Projekt uwzględnia potrzeby dzieci i osób niepełnosprawnych : 

Urządzenia gwarantują bezpieczeństwo szczególnie dzieciom i 

osobą niepełnosprawnym bez względu na ich wiek i kondycję 

fizyczną.

Dobór urządzeń placu zabaw oraz siłowni zewnętrznej 

nawiązuje do dawnych tradycji Poznania jako miasta handlu, 

sportu i żeglugi śródlądowej.

Główną atrakcją jest Okręt Fregata - przystosowana dla dzieci 

starszych i ich opiekunów. Służy do rozwijania: orientacji 

przestrzennej, zachowania równowagi i rozwoju sensoryczno-

motorycznego.

Kolejne atrakcje: - Spichlerz z podestem dostosowanym 

dla dzieci niepełnosprawnych poruszających się na 

wózkach inwalidzkich. Huśtawki integracyjne, karuzela, 

panele edukacyjne, gry zręcznościowe, ławki, kosze na 

śmieci, stojaki rowerowe, Energooszczędne oświetlenie i 

monitoring obiektu. 

Na nowo powstałych ścieżkach komunikacyjnych 

wymalowane będą poziome aplikacje do nauki znaków 

2017 1 420 000 Beata Urbańska 1

R

Realizacja zadania możliwa przy zmniejszonym 

budżecie.

2017 -1 420 000 Pomysł projektu zrodził się naturalnej potrzeby 

mieszkańców Poznania. Konieczność uatrakcyjnienia tej 

części terenów maltańskich jest oczywista ponieważ na 

północnym brzegu Jeziora Maltańskiego nie ma 

jakiegokolwiek ogólnodostępnego miejsca rekreacji 

przeznaczonego dla całych rodzin. Tego typu inwestycja jest 

urozmaiceniem i magnesem generującym ruch spacerowy w 

tej części jeziora, co w przyszłości zaowocuje możliwością 

rozbudowy punktów gastronomi i małej architektury. 

Projekt uwzględnia potrzeby dzieci i osób 

niepełnosprawnych i jest zgodny z obowiązującymi normami 

bezpieczeństwa.
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 1 000 000 2017 -1 000 000 

R

2018 1 600 000 2018 1 600 000 

R

2017 120 000 2017 -120 000 

R

2017 300 000 2017 -300 000 

R

2017 11 000 000 2017 11 000 000 

R

2017 3 000 000 2017 -3 000 000 

R

2017 1 500 000 2017 -1 500 000 

R

2017 391 948 2017 -391 948 Kwota zostanie wydana na cel zgodny z 

przeznaczeniem rezerwy celowej.

291 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont boisk sportowych na 

terenie ZSLT (skorygowane)

Remont nawierzchni boisk do koszykówki (103.480 zł), 

siatkówki (62.792 zł) i szczypiorniaka (225.676 zł) znajdujących 

się na terenie Zespołu Szkół Licealno-Technicznych w Poznaniu 

przy ul. 28 czerwca 1956 r. nr 352/360.

Stan techniczny boisk uniemożliwia prowadzenie z uczniami 

zajęć sportowych na świeżym powietrzu. Nawierzchnia 

boisk jest pofałdowana, popękana i dziurawa, co rodzi 

zagrożenie dla zdrowia uczniów. Remont boisk jest 

konieczny. Warto dodać, że w 2017 r. ZSLT będzie obchodzić 

70-tą rocznicę istnienia.

Jan Sulanowski 1 P/P/013 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

jednostek systemu oświaty

Umniejszenie rezerwy celowej.

Z prac można obecnie zrezygnować, jest to odcinek 

który jest planowany do przebudowy wraz z 

przebudową ronda Rataje. Można przeprowadzić 

wraz z zamknięciem ronda oraz z dofinansowaniem 

unijnym.

288 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Rewaloryzacja Parku Drwęskich Zgodnie z opracowanym projektem - przebudowa alejek Został opracowany projekt rewaloryzacji parku na tę kwotę. 

Zakłada on odnowienie zieleni i alejek, montaż małej 

architektury. Jest to jedyny park dla północnej cześci Wildy.

Tomasz 

Wierzbicki

1 ZTM/P/002 - Odnowa 

infrastruktury torowo-

sieciowej

ZTM/P/002 P4 03 remont torowiska w ul. Krzywoustego 

odc. Serafitek - rondo Rataje 

Ograniczenie wykupów do niezbędnego minimum287 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa tramwaju na Główną - 

dolumentacja

Dokumentacja budowy tramwaju na Główną Tramwaj na Główną to obietnica wyborcza prezydenta 

Jaśkowiaka i inwestycja wpisana do planów miasta

Michał Grześ 1 GN/P/001 - Wykupy 

nieruchomości, w tym 

skutki uchwalonych mpzp

Zmniejszenie zakresu wykupów

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości - teren przy ul. Szkolnej Koniecznośc zapewnienia infrastruktury dla 

planowanego osiedla bloków komunalnych przy ul. 

Opolskiej, rozwój mieszkalnictwa

286 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa Cieku Górczynka Zgodnie z opracowanym projektem budowlanym (poszerzenie 

koryta + budowa zbiornika retencyjnego)

Przywrócenie zadania, które od 3 lat znajdowało się w WPF. 

Jest to bardzo ważna inwestycja dla Gorczyna i Świerczewa, 

bez której nie można realizować nowych podłączeń 

kanalizacji deszczowej do tego cieku. Jest ona także 

niezbędna m. in. do realizacji osiedla bloków komunalnych 

przy ul. Opolskiej. Obecnie mieszkańcy Świerczewa (m. in. 

ul. Jesionowej, Brzozowej, Opolskiej, Bytomskiej) po 

obfitych opadach deszczu są zalewani przez wodę, która nie 

mieści się w korycie. Projekt zakładał poszerzenie koryta 

oraz budowę zbiornika retencyjnego. Możliwość pozyskania 

dofinansowania z WFOŚiGW z programu małej retencji.

Tomasz 

Wierzbicki

1

ZZM/P/013 - Budowa i 

modernizacja parków i 

zieleńców

Umniejszenie kwoty przeznaczonej na budowę i 

modernizację parków i zieleńców.

Renowacja Lasku Dębieckiego jest zgodna z celem 

tego zadania.

284 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Renowacja Lasku Dębieckiego Remont alejek parkowych, uporządkowanie drzewostanu, 

montaż oświetlenia na terenie Lasku Dębieckiego.

Lasek Dębiecki jest miejscem służącym rekreacji 

mieszkańców Dębca. W jego pobliżu zostały wybudowane 

nowe wieżowce mieszkalne. Mieszkańcy chcieliby poprawić 

warunki użytkowania tego parku poprzez remont alejek oraz 

poprawić bezpieczeństwo poprzez uporządkowanie 

drzewostanu (część drzew jest chora) i montaż oświetlenia.

Jan Sulanowski 1

Kwota zostanie wydana na cel zgodny z 

przeznaczeniem rezerwy.

277 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Likwidacja barier 

architektonicznych wokół 

Zespołu Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznych Nr 2

Remont nawierzchni wokół budynków ZPPP Nr 2, budowa 

poręczy przy podjeździe do budynku, tablica z planem poradni 

w technice 3D.

Z usług realizowanych w Zespole Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznych Nr 2 korzystają nauczyciele oraz rodzice i 

ich dzieci. Często są to dzieci niepełnosprawne, które 

poruszają się na wózkach inwalidzkich. Obecny stan 

nawierzchni wokół budynków poradni znacznie utrudnia 

przemieszczanie się osobom na wózkach inwalidzkich, 

dlatego konieczny jest jej remont. Brakuje poręczy, które 

ułatwiałyby wjeżdżanie wózków na podjazdy. Tablica z 

planem poradni w technice 3D ułatwiłaby orientację w 

terenie osobom niewidomym, które również korzystają z 

usług poradni. Z wyżej wymienionych powodów inwestycja 

jest zasadna.

Jan Sulanowski 1 P/P/013 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

jednostek systemu oświaty

Umniejszenie kwoty przeznaczonej na rezerwę celową na 

wydatki majątkowe jednostek systemu oświaty.

przychody ze zbycia nieruchomości275 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

budowa chodnika na ul. 

Mateckiego

budowa chodnika na ul. Mateckiego Ulica Mateckiego w znacznej części pozbawiona jest 

chodnika, piesi są zmuszeni chodzić ruchliwą jezdnią lub 

rowem co stanowi zagrożenie dla ich zdrowia i życia.

Ewa Jemielity 1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

przychody ze zbycia nieruchomości

GEOPOZ/P/002 - GEOPOZ - 

zakup sprzętu 

komputerowego i 

oprogramowania

sprzęt i oprogramowanie są wymieniane co roku sprzęt i oprogramowanie są wymieniane co roku273 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Modernizacja ulicy Obornickiej i 

ulic przylegających

Modernizacja ulicy Obornickiej i ulic przyległych z budową 

kanalizacji deszczowej i chodników

Plany modernizacji ul. Obornickiej są gotowe od 2011 roku. 

Po oddaniu do użytku Zachodniej Obwodnicy Poznania 

pilnego remontu wymaga ulica Obornicka i ulice do niej 

przyległe na odcinku od ronda Obornickiego do mostu 

Narutowicza. To jedyna tak zaniedbana trasa wylotowa z 

Poznania. Ulica nie ma kanalizacji deszczowej, odchodzące 

od niej ulice boczne są w fatalnym stanie, często bez 

chodników (np. ul. Mateckiego), a ich remont odkłada się do 

czasu remontu ul. Obornickiej.  

Ewa Jemielity 1
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 1 000 000 2017 1 000 000 

R

2017 500 000 2017 -500 000 

R

2017 2 000 000 2017 -2 000 000 

2018 20 000 000 2018 20 000 000 

R

2017 120 000 2017 -120 000 

R

2017 1 2017 -1 

R

2017 500 000 2017 500 000 

R

2017 400 000 2017 -400 000 

R

2017 2 500 000 2017 -2 500 000 

R

2017 300 000 2017 -300 000 Można wykonać w umniejszonym zakresie302 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Poprawa odwodnienia dróg na 

Świerczewie

Wykonanie projektów oraz realizacja poprawy odwodnienia na 

drogach Świerczewa (np. studnie chłonne) - ul. Buczka, 

Kołłątaja, Korczaka

Po każdych opadach deszczu w tych miejscach tworzą się 

kałuże oraz zalewane są posesje mieszkańców. Skutkuje to 

zniszczeniami mienia oraz koniecznością wypłaty 

odszkodowań przez ZDM.

Tomasz 

Wierzbicki

1 ZDM/P/055 - Modernizacja 

obiektów inżynierskich

Modernizacja obiektów

Najpierw dbajmy o to co mamy później wykupujmy301 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Utwardzenie ulic na Umultowie Wybranie pięciu najważniejszych ulic do utwardzenia, zrobienie 

dokumentacji, odwodnienia i ich wybudowanie

Umultowo od kilkudziesięciu lat nie może doczekać się 

utwardzenia ulic

Michał Grześ 1 GN/P/001 - Wykupy 

nieruchomości, w tym 

skutki uchwalonych mpzp

Zmniejszenie wykupów

Kwota przeznaczona na renowację Lasku 

Dębieckiego jest zgodna z celem zadania ZZM/P/013.

300 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Renowacja Lasku Dębieckiego 

(skorygowane).

Remont alejek, uporządkowanie drzewostanu, montaż 

oświetlenia na terenie Lasku Dębieckiego.

Lasek Dębiecki jest parkiem, z którego chętnie korzystają 

mieszkańcy Dębca. Niedawno w pobliżu wybudowane 

zostały dwa wieżowce mieszkalne, co wpłynie na wzrost 

liczby ludności zamieszkującej tę okolicę. Remont alejek, 

uporządkowanie drzewostanu (niektóre drzewa są chore, 

inne wymagają pielęgnacji) oraz montaż oświetlenia ma na 

celu poprawę bezpieczeństwa użytkowników parku oraz 

poprawę estetyki tego miejsca.

Jan Sulanowski 1 ZZM/P/013 - Budowa i 

modernizacja parków i 

zieleńców

Umniejszenie kwoty przeznaczonej na budowę i 

modernizację parków i zieleńców.

Konieczność poprawy bezpieczeństwa publicznegoDział 754 - Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa,

paragraf 0870 - Wpływy ze 

sprzedaży składników 

majątkowych

Przychody ze sprzedaży nieruchomości mijskich299 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa 8 kamer monitoringu 

miejskiego na terenie Osiedla 

Rataje

Budowa 8 kamer monitoringu miejskiego na terenie Osiedla 

Rataje

Poprawa bezpieczeństwa na terenie Osiedla Adam Pawlik 1

1 zł jest kwotą symboliczną298 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

MKZ/P/001 - Konserwacja 

zabytków stanowiących 

własność miasta Poznania

Zwiększnie wydatków na ochronę zabytków Zabytki należy chronić Michał Grześ 1 NW/P/001 - Wkład 

pieniężny na 

dokapitalizowanie Spółki 

ZKZL sp. z o.o.

Zmniejszenie dokapitalizowanie spółki ZKZL o 1 zł nie 

wpłynie na funkcjonowanie spółki

Kwota zostanie wydana na cel zgodny z 

przeznaczeniem rezerwy celowej.

297 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Likwidacja barier 

architektonicznych na terenie 

ZPPP Nr 2 (skorygowane)

Remont nawierzchni wokół budynków Zespołu Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznych Nr 2 w Poznaniu, budowa 

poręczy przy podjeździe do budynku poradni, montaż tablicy z 

planem poradni w technologii 3D.

ZPPP Nr 2 świadczy usługi nauczycielom, rodzicom oraz 

dzieciom, również z niepełnosprawnością. Likwidacja barier 

architektonicznych w postaci nierównej nawierzchni wokół 

budynków poradni oraz montażu poręczy przy podjeździe, 

bardzo ułatwiłoby poruszanie się osobom 

niepełnosprawnym. Ponadto tablica z planem poradni w 

technologii 3D ułatwiłaby orientację w terenie osobom 

niewidomym.

Jan Sulanowski 1 P/P/013 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

jednostek systemu oświaty

Umniejszenie rezerwy celowej.

Poprawa jakości usług świadczonych pacjentom oraz 

zwiększenie konkurencyjności jednostki na rynku 

medycznym w celu uzyskania wyższej kontraktacji w 

NFZ.

296 równoważona - 

zwiększenie 

dochodów 

budżetu

Dział 756 - Dochody od osób 

prawnych, od osób fizycznych i 

od innych jednostek 

nieposiadających osobowości 

prawnej oraz wydatki związane 

z ich poborem,

paragraf 0870 - Wpływy ze 

sprzedaży składników 

majątkowych

Dochody ze sprzedaży nieruchomości:\n2017 - 1 500 

000,00\n2018- 20 000 000,00\n2019 - 20 000 000,00\n

Wielospecjalistyczny Szpital Miejski im. J. Strusia – budowa 

nowego skrzydła szpitala: poprawa jakości usług 

świadczonych pacjentom oraz zwiększenie konkurencyjności 

jednostki na rynku medycznym w celu uzyskania wyższej 

kontraktacji w NFZ.

Adam Pawlik 1 ZSS/P/016 - 

Wielospecjalistyczny 

Szpital Miejski im. J. Strusia 

- budowa nowego skrzydła 

szpitala

Budowa nowego skrzydła szpitala

Ilośc etatów jest zbyt duża do ilosci zadańZTM/B/003 - Zarządzanie 

infrastrukturą publicznego 

transportu zbiorowego

Zmniejszenie ilości etatów295 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa ulic Świętochny, 

Dobrochny, Władymira w 

Antoninku.

Budowa kanalizacji deszczowej, utwardzenie jezdni i budowa 

chodników

Mieszkańcy tych ulic czekaja juz kilkadziesiąt lat na 

utwardzenie swoich ulic

Michał Grześ 1

SP/P/004 - Modernizacja 

obiektów kompleksu 

Chwiałka

Modernizacja obiektów Wykonanie w umniejszonym zakresie294 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Rewitalizacja Lasku Dębieckiego 

przy ul. 28 Czerwca 1956r

Wykonanie oświetlenia, remont alejek, mała architektura Jedyny teren parkowy w zachodniej cześci Dębca - 

zaniedbany

Tomasz 

Wierzbicki

1

Nalezy w pierwszej kolejności przeznaczyć na 

transport publiczny - potencjalny wzrost liczby 

mieszkańców na Dębcu, odciążenie układu 

drogowego (głównie ul. Dolna Wilda), wzrost liczby 

pasażerów transportu publicznego.

292 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Koncepcja tramwaju na os. 

Dębina wraz z parkingiem P&R 

na os. Dębina oraz pętlą 

autobusową Dębiec przy ul. 

Opolskiej

Opracowanie koncepcji dla: trasy tramwaju na os. Dębina,  

parkingu P&R na os. Dębina, pętli autobusowej Dębiec przy ul. 

Opolskiej - oszacowanie kosztów

Należy podjąć prace przygotowawcze dla przedłużenia trasy 

na os. Dębina wraz z budową parkingu P&R na os. Dębina - 

koło węzła autostradowego. Gęsta zabudowa osiedla Dębiec 

(ponad 13 tys. mieszkańców) oraz możliwość budowy 

parkingu przy węźle autostradowym uzasadniają potrzebę 

realizacji zadania. Ponadto należy rozwiązać przestrzennie 

powiązania komunikacyjne w rejonie węzła Dębiec (pętla 

autobusowa przy ul. Opolskiej) - wsparcie dla prac 

planistycznych prowadzonych przez MPU.

Tomasz 

Wierzbicki

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości - ul. Szkolna

R
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 30 000 2017 -30 000 

R

2017 200 000 2017 -200 000 

R

2017 50 000 2017 -50 000 

R

2017 875 000 2017 875 000 

R

2017 200 000 2017 -200 000 Targowiska powinny same poprzez między innymi 

oszczędności wypracowac pieniądze dla siebie

308 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa ul. Rumiankowej 

na odcinku od ul. 

Naramowickiej do ul. ul. 

Słonecznikowej. 

Kompleksowy remont nawierzchni jezdni, ul. Smolna Kompleksowy remont nawierzchni jezdni, ul. Smolna Michał Grześ 1 NW/P/002 - Wkład 

pieniężny na podwyższenie 

kapitału zakładowego i 

objęcie nowych udziałów w 

Spółce Targowiska sp. z o. 

o.

Zmniejszenie zwiekszenia kapitału zakładowego

sprzedaż budynków szpitalnych przy ul. SzkolnejDział 900 - Gospodarka 

komunalna i ochrona 

środowiska,

paragraf 0870 - Wpływy ze 

sprzedaży składników 

majątkowych

sprzedaż budynków szpitalnych przy ul. Szkolnej307 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont miejskiego chodnika 

wzdłuż trasy Żegrze

Remont chodnika - całość chodnika wzdłuż trasy Żegrze oraz 

fragmentu Kurlandzkiej 

Wzdłuż ulicy Żegrze oraz ulicy Kurlandzkiej ciągnie się 

chodnik miejski. Jego nawierzchnia wymaga fragmentami 

remontu. Wskazane by było jednak wymienienie całej 

nawierzchni na całym odcinku (całość chodnika wzdłuż trasy 

Żegrze oraz fragmentu Kurlandzkiej wynosi ~1,4 km, 

szerokość chodnika 2,5 m). Przy zastosowaniu cen (strona 

Poznańskiego Budżetu Obywatelskiego) przybliżonych 

dostępnych na stronie miejskiej – 250 zł/m2 całość wymiany 

nawierzchni na wskazanym odcinku wynosi: 250 zł x 1400 m 

x 2,5 m = 875.000 

Klaudia 

Strzelecka

1

Park Sołacki jest jednym z najbardziej znanych i popularnych 

miejsc rekreacji w Poznaniu. Jest jednocześnie  elementem 

dziedzictwa kulturowego, zważywszy na fakt, że jego 

początki datują się 1911. Na przestrzeni wielu dziesięcioleci 

miejsce to stanowi bogatą kolekcję  roślin, narażonych 

zarówno przez warunki atmosferyczne jak i dewastację 

przez tzw. czynnik ludzki. Mając powyższe na uwadze, 

inwentaryzacja drzew i krzewów staje się niezbędna. 

Pozwoli to nie tylko na dokładną ocenę strat, lecz także 

ewentualną reintrodukcję cennych okazów.   

Tomasz 

Wierzbicki

1306 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Inwentaryzacja drzew i 

krzewów w Parku Solackim

Inwentaryzacja drzew i krzewów w Parku Solackim

W zespole funkcjonują klasy integracyjne dla osób 

niepełnosprawnych - dobudowanie ramp pozwoliłoby na 

naukę dla dzieci poruszających się na wózkach. Ponadto w 

zespole funkcjonuje 5 lokali wyborczych - przystosowanie 

ułatwiłoby głosowanie osobom niepełnosprawnym.

Tomasz 

Wierzbicki

1305 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dostosowanie budynku Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego nr 3 do 

potrzeb osób 

niepełnosprawnych

Budowa rampy dla wozków dla osób niepełnosprawnych (2 szt.  

- od ul. Jesionowej i Jarzębowej)

SP/P/004 - Modernizacja 

obiektów kompleksu 

Chwiałka

Przebudowa pomieszczeń na archiwum dyrekcji POSiR

Utrzymanie zieleni

należy przeznaczyć na ważniejsze cele

Przeznaczenie części środków na te zadanieZZM/B/001 - Utrzymanie 

terenów zieleni i 

zadrzewień

Kwota zostanie wydana na cel zgodny z 

przeznaczeniem zadania. Umniejszenie kwot 

przeznaczonych na wymienione w zakresie 

rzeczowym zadania nie powinno mieć na ich 

realizację istotnego wpływu.

GKO/B/001 - 

Koordynowanie działań w 

zakresie usług 

komunalnych

Umniejszenie kwoty przeznaczonej na zadania np. 

utrzymanie czystości w przejściu podziemnym na 

cmentarzu komunalnym Miłostowo, ułożenie płyt dla 

otwarcia przejścia (5.000 zł), przygotowanie i 

przeprowadzenie akcji proekologicznych "Wiosenne 

porządki", "Sprzątanie świata" (25.000 zł).

303 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Pomniki dzieci nienarodzonych 

na cmentarzach komunalnych 

w Poznaniu

Budowa dwóch pomników dzieci nienarodzonych - jednego na 

cmentarzu miłostowskim, drugiego na cmentarzu junikowskim.

Utrata dziecka nienarodzonego, poronienie czy zbieg 

usunięcia ciąży jest dla kobiety przeżyciem traumatycznym, 

któremu często towarzyszy ogromne poczucie straty, ból, 

cierpienie psychiczne i fizyczne. Takie symboliczne pomniki 

mogą pomóc matkom (i ojcom) przeżyć żałobę, pogodzić się 

z trudną rzeczywistością, wrócić do równowagi psychicznej i 

duchowej. W wielu miastach w Polsce takie pomniki istnieją. 

Dobrze by było, gdyby znajdowały się one również na 

poznańskich cmentarzach komunalnych. Bez względu na 

różnice światopoglądowe budowę takich pomników należy 

uznać za zasadną, ponieważ odnoszą się one do różnych 

tragedii kobiet. Pomniki powinny mieć skromną, gustowną i 

symboliczną formę.

Jan Sulanowski 1

Aktualnie kluczowe inwestycje takie jak Tramwaj na 

Naramowice czy przebudowa Ronda Rataje są zagrożone. 

Miasto Poznań może nie zdążyć z przygotowaniem 

dokumentacji niezbędnej do aplikowania o środki unijne. W 

szczególności brakuje decyzji środowiskowych. Jej wydanie 

zajmuje czasami kilka miesięcy. W niektórych przypadkach 

nie złożono wniosku o jej wydanie.

Mijają już dwa lata kadencji prezydenta Poznania, w trakcie 

której nie zdołał on na tyle przygotować projektów, aby z 

powodzeniem aplikować o środki unijne. Wydawałoby się  

że Tramwaj na Naramowice, który był głównym punktem 

programu wyborczego Jacka Jaśkowiaka, jest na tyle 

przemyślany, że jego projekt szybko ujrzy światło dzienne. 

Tymczasem nie do końca jest nawet znana trasa Tramwaju 

na Naramowice.

Kończy się trzeci rok ostatniej perspektywy UE, w trakcie 

której Polska, w tym Poznań mogą pozyskać tak duże środki 

na inwestycje infrastrukturalne. Dlatego nie możemy 

doprowadzić do sytuacji, w której Poznań nie będzie o nie 

aplikował.

W związku z fatalną oceną dotychczasowego ubiegania

 się o środki zewnętrzne przez Miasto Poznań, 

proponuję zabezpieczenie w budżecie Miasta Poznania 

na 2017 rok kwoty w wysokości 50 000 zł na szkolenia 

dla Prezydenta Miasta Poznania oraz jego zastępców z 

zakresu pozyskiwania środków unijnych i 

przygotowania odpowiedniej dokumentacji.  

1 P/B/002 - Rezerwy Poz. 01 - rezerwa ogólna Proponuje się racjonalne wykorzystanie części 

środków z rezerwy ogólnej będącej w gestii 

Prezydenta

2017 -50 000 Joanna 

Frankiewicz

Zadanie obejmuje cykl szkoleń dla Prezydenta Miasta i jego 

Zastępców z zakresu przygotowywania wniosków na 

pozyskiwanie funduszy unijnych, w tym funduszy w ramach ZIT.

Cykl szkoleń dla Prezydenta 

Miasta i jego Zastępców z 

zakresu przygotowywania 

wniosków na pozyskiwanie 

funduszy unijnych, w tym 

funduszy w ramach ZIT.

równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

R

2017 50 000 304
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

R

2017 3 000 000 2017 -3 000 000 

R

2017 1 500 000 2017 -1 500 000 Budowa wież parkingowych pozwoli zwiększyć liczbę 

miejsc parkingowych i równocześnie zaoszczędzić 

powierzchnię zajmowaną przez miejsca postojowe.

310 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa automatycznych wież 

parkingowych

Budowa 2-3 automatycznych wież parkingowych na działkach 

należących do Miasta Poznań w rejonie Starego Miasta, Wildy, 

Łazarza lub Jeżyc.

Automatyczne wieże parkingowe mają służyć mieszkańcom, 

którzy mają problemy ze znalezieniem miejsc parkingowych 

w pobliżu miejsca zamieszkania. Wieże parkingowe zajmują 

niewielką powierzchnię. Można za ich pomocą zaoszczędzić 

sporo miejskiej przestrzeni przeznaczając ją np. na zieleń. 

Wieże można zabudować w taki sposób, aby komponowały 

się z otoczeniem.

Jan Sulanowski 1 ZDM/B/002 - Zarządzanie 

miejscami postojowymi w 

mieście

Zmniejszenie kwoty przeznaczonej na zadanie.

Remont schodów w ciągu ul. Chwiałkowskiego jest 

potrzebny mieszkańcom i leży w kompetencjach 

ZDM.

309 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Remont schodów w ciągu ul. 

Chwiałkowskiego

Remont schodów w ciągu ul. Chwiałkowskiego. Schody w ciągu ul. Chwiałkowskiego są w złym stanie 

technicznym. Ich remont jest konieczny ze względu na to, że 

schody te stanowią ważny element komunikacyjny, a poza 

tym liczą się tutaj kwestie bezpieczeństwa. Postulat 

remontu schodów już kilka lat temu zgłaszała Rada Osiedla 

Wilda. Osiedle nie ma wystarczających środków, aby 

samodzielnie sfinansować ten remont.

Jan Sulanowski 1 ZDM/K/000 - Zadanie 

pośrednie

Umniejszenie kwoty przeznaczonej na zadanie.
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